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Să asigurăm un înalt conţinut 
convorbirilor finale din 

cadrul învăţăm int ului de partid
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Potrivit hotărîrii Comitetului 
Executiv al C.C. al P.C.R., cursu
rile învăţămîntului de partid de 
la oraşe urmează să-şi încheie ac
tivitatea pina la 10 iunié a.c. Pînâ 
acum au fost luate o şefie de mă
suri pregătitoare menite să asigure 
conţinutul necesar convorbirilor 
recapitulative începînd cu pregă
tirea propagandiştilor şi recoman
darea bibliografiei ce urmează a 
fi studiată; s-au elaborat de către 
cabinetul de partid tematici orien
tative, iar organele şi organizaţii
le de partid au stabilit graficele 
de desfăşurare pentru consultaţiile 
individuale şi colective, pentru 
convorbirile de încheiere şi au re
partizat cele mai competente ca
dre să ajute în orientarea şi apro
fundarea temelor prevăzute.

Pentru toate formele de studiu, 
inclusiv la cadre didactice, se vor 
organiza două convorbiri finale. 
Una din aceste activităţi va fi 
consacrată aprofundării probleme
lor dezbătute de Conferinţa Naţio
nală a partidului din decembrie 
19G7 cu privire Ia perfecţionarea 
conducerii şi planificării economiei 
naţionale. In acest context vor fi 
aprofundate şi documentele ulte
rioare de partid şi de stat care se 
referă Ia problema amintită. A- 
ceastă temă va fi comună pentru 
toate cursurile. Subiectul celei de-a 
doua dezbateri va fi ales din pro
grama fiecărui curs, potrivit spe
cificului acestuia şi nevoilor con
crete ridicate de viaţă. Este bine 
ca la stabilirea acestor două teme, 
a datelor, la care sínt programate, 
organizaţiile de partid să consulte 
propagandiştii şi cursanţii.

Pentru ciclurile de conferinţe şi 
informări lunare se va organiza 
o expunere pe tema perfecţionării 
şi planificării economiei naţionale, 
propagandiştii şi lectorii punînd ac
centul mai ales pe răspunsurile la 
întrebările puse de participanţi, cla- 
rificînd cu ajutorul acestora pro
blemele ce se ridică. /

Invăţămîntul ideologic al cadre

lor didactice se va încheia tot cu 
două activităţi. Prima va fi cea 
comună, menţionată maj sus, iar 
a doua va fi o dezbatere recapi
tulativă din materia parcursă. Ti
ninek seama de faptul că invăţă- 
mîntul ideologic al cadrelor di
dactice este organizat pe o dura
tă de doi ani, urmînd ca la înche
ierea ciclului să se susţină un 
examen final, se recomandă ca 
propagandiştii, după acest an de 
studiu, să asigure pentru fiecare 
cursant in parte o apreciere co
respunzătoare.

Studenţii universităţii serale de 
marxism-leninism urmează să sus
ţină examene sau să prezinte 
lucrările de studiu încredinţate, 
iar absolvenţii un examen general 
de verificare a cunoştinţelor la da
tele la care au fost anunţaţi. In bi
letele de examen o pondere însem
nată o vor avea întrebările legate 
de Conferinţa Naţională a partidu
lui din 1967.

Indiferent de forma de studiu, 
convorbirile de încheiere vor avea 
Ioc după parcurgerea în întregime 
a programei prevăzute pentru a- 
cest an. Cu alte cuvinte, cursu
rile care au rămîneri în urmă din 
acest punct de vedere, vor trebui 
să programeze temele nestudiate 
în aşa fel incit şi convorbirile fi
nale ale acestora să nu fie de
calate peste termenul de 10 iunie.

Organizaţiile de partid au dato
ria să asigure participarea tutu
ror celor cuprinşi în Snvăţămîntul 
de partid şi să exercite din vre
me un control asupra felului- cum 
fiecare cursant studiază şi este 
pregătit să participe la aceste dez
bateri finale. Pentru temele sta
bilite trebuie să stabilească biblio
grafia şi tematicile necesare, care 
să fie puse la dispoziţia cursanţi
lor' prin cabinetele de ştiinţe so
ciale, punctele de informare şi do
cumentare şi să asigure lectori şi 
consultanţi bine pregătiţi pentru a 
da ajutorul cuvenit celor ce-1 so
licită.

Timpul care a mai rămas trebuie 
să fie utilizat din plin pentru elu
cidarea unor aspecte mai impor
tante sau a unor probleme care 
n-au fost bine lămurite sau înţe
lese în dezbaterile anterioare.

Paralel cu măsurile de ordin or
ganizatoric ce se impun a fi lua
te, atenţia principală şi toate e- 
forturile trebuie concentrate îndeo
sebi spre problemele de conţinut. 
Din acest punct de vedere este ne
cesar să fie bine aprofundate idei
le fundamentale cuprinse în docu
mentele Conferinţei Naţionale din 
1967, ale ■ Congresului al X-lea al 
P.C.R., ale Plenarei C.C. al P.C.R. 
din 3—5 noiembrie 1971. Aceeaşi 
atenţie trebuie acordată în studiu 
şi -în dezbateri, recentelor docu
mente ale Plenarei C.C. al P.C.R. 
din 18 aprilie 1972 ce se referă la 
analiza rezultatelor activităţii eco- 
nomico-financiare pe ansamblul 
economiei naţionale pe anul 1971 
şi principalele aspecte privind în
deplinirea planului de stat pe tri
mestrul I 1972, la hotărîrea luată 
cu privire la perfecţionarea siste
mului informaţional economico-so- 
cial, introducerea sistemelor de 
conducere cu mijloace de prelu
crare automată a datelor şi dotarea 
economiei naţionale cu tehnică de 
calcul în perioada 1971—1980, pre
cum şi la informările cu privire 
Ia efectivul, compoziţia şi structu
ra organizatorică a partidului la 31 
decembrie 1971, compoziţia şi miş
carea cadrelor din nomenclatura 
organelor de partid şi de stat la 
sfîrşitul anului 1971. ,De asemenea 
se cer a fi aprofundate cuvîntările 
şi -interviurile tovarăşului Nicolae 
Ceauşescu,, documentele elaborate 
nu de mult de Marea Adunare Na
ţională a R.S.R.

Pentru a oferi cursanţilor posi-

ÍContinuare în paa. a ÎT-a) 
JEAN POPESCU

director adjunct al Cabinetu
lui judeţean de partid
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Vizita preşedintelui 
Consiliului de S ta t 

al Republicii 
Socialiste România, 
Nicolae Ceauşescu, 

împreună 
cu to v arăşa  

Elena Ceauşescu, 
în Japonia

Preşedintele Consiliului de 
Stat al Republicii Socialiste Ro
mânia, Nicolae Ceauşescu, îm
preună cu tovarăşa Elena 
Ceauşescu, va efectua o vizită 
oficială de stat în Japonia în 
prima decadă a lunii iunie a.c.
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ASOCIAŢII)

a  s e m i t o n
! v’iieiCiifî,' ihtr-una dim sălile -Ca- 
: sei armatei din Braşov a avut loc 
< adunarea generala anuala a Aso- 
■ ciaţiei scriitorilor din Braşov. La
• dezbaterii au participat prozatorul
• Laurenţiu Fulga, vicepreşedinte
• al - Uniunii Scriitorilor şi drama- 
i turgul Aurel Baranga. Secretarul 
I asociaţiei, dramaturgul Dan. Tăr- 
S chilă a făcut o expunere a acti- 
î  vităţii asociaţiei pe anul încheiat, 
; activitate care a fost dusă sub 
S semnul îndeplinirii sarcinilor tra- 
S sate de Plenara din 3—5 noiem- 
;  brie 1971 a C.C. al P.C.R. în do- 
î  meniul intensificării muncii poli- 
Ş tice, ideologice şi educative. Apoi, 
Ş prozatorul Station Pop a prezentat 
£ procesul verbal al juriului care a 
s acordat premiile literare ale aso- 
I ciaţiei pe anul 1971 scriitorilor 
j  Marin Preda pentru volumul „Tm- 
£ posibila întoarcere“ şi Voicu Bu- 
Ş gariu pentru volumul „Incursiuni 
I în literatura de azi“. Pe marginea 
S celor expuse au mai vorbit scrii- 
» torii: M. I. Rusu, Dragoş Vicol, 
I Nicolae Tăutu, Haralamb Zincă,
• Laurenţiu Fulga, Darie Magheru. 
Ş Ş-a procedat la alegerea delega-
• ţilor Ja Conferinţa Uniunii Serii- 
: lorilor. Scriitorii sibienj vor fi re- 
S prezentaţi prin prozatorii Paul 
» Constant şi Georg Scherg.

L. A.
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1 Secvenţă din cartierul Hipodrom 
din Sibiu

Foto: FRED NUSS

Pe marginea desfăşurării unor expoziţii cu vînzare

Cine trebuie să decidă existenta unui sortiment in standuri?
A

In principiu — cumpărătorul
în realitate — bunul plac al organizatorilor

Cu siguranţă, cei mai mulţi sibi- 
eni au remarcat in această primă
vară o iniţiativă interesantă a or
ganelor de comerţ şi a unităţilor 
producătoare de bunuri ţie consum 
din judeţ — organizarea frecventă 
a unor expoziţii cu vînzare, în ca
drul cărora, incontestabil, şi-a făcut 
loc o bogăţie sortimentală de bun 
augur. Cele mai multe magazine au 
şi găzduit deja astfel dej expoziţii, 
altele se pregătesc să o facă în 
cursul acestui trimestru, care adună, 
după cum bine se şlie, un număr mai 
mare de turişti în Sibiu. Deci, in 
ansamblu, iniţiativa — indiferent din 
partea cui a. venit '— pare a fi un 
.nou pas spre armonizarea veşnicului 
dialog industrie-comerţ. In definitiv, 
nu trebuie să uităm că această ini
ţiativă urmează unui sir de mani
festări similare pe plan local in 
cursul anilor trecuţi, reuşita ei tre

buind deci să fie firească, argumen
tată de „experimentele" anterioare. 
Sintern datori să precizăm ce înţe
legem noi prin reuşită (şi aici, din 
păcate, se face simţită o acută di
vergenţă de păreri). O expoziţie cu 
vînzare reuşită he pare a fi aceea 
care-şi realizează întocmai obiective
le pe care şi Le-au propus sau ar 
trebui să şi le propună părţile in
teresate: comerţul — orientarea ri
guroasă a programelor de desfacere 
şi stimularea vînzărilor; industria — 
opţiunea pentru acele sortimente so
licitate de cumpărători, deci cu des
facere asigurată; şi, ca un corolar, 
cumpărătorul — investirea cu drep
tul de a decide prin preferinţele sa
le. prin observaţiile sale. ce produse 
anume să umple rafturile magazine
lor.

Stabilind deci etalonul la care ar 
trebui să se raporteze o iniţiativă

ca cea descrisă mai sus, îl vom u- 
tiliza intr-o primă apreciere, a expo
ziţiilor de pină acum.

Am considerat util să redăm pen
tru început părerea tovarăşului Con
stantin Boeriu, directorul Direcţiei 
comerciale judeţene:

— Indiscutabil, iniţiativa s-a ma
terializat pină în prezent în reali
zări importante. Am atins şi Încer
căm să atingem în continuare cîte- 
va deziderate: poputarizarea în rîn- 
durile cumpărătorilor a unor unităti 
producătoare de bunuri de consum 
din judeţ, confruntarea unor noutăţi 
cu preferinţele publicului şi sonda
rea pe această cale a direcţiilor că-, 
tre care se îndreaptă cererea. Evi
dent, unele defecţiuni au existat şi 
de această dată, dar eu înclin să ca
lific ca reuşite expoziţiile fabricilor 
„Drapelul roşu" Sibiu, „Căprioara" 
Sebeş, „Ciujana" şi Fabricii de con
serve şi preparate din carne Sibiu, 
Mai puţin receptivă a fost Industria 
viei şi vinului Sibiu.

La capătul unui raid întreprins 
prin magazinele sibiene şi prin cN 
teva unităţi industriale, înclinăm să

considerăm afirmaţiile de mai sus 
drept mult prea „pozitiviste", ele 
reflectînd in orice caz interesele co
merţului, care se pare că au fost în 
bună măsură satisfăcute. Pe ansam
blu rezultatele sínt mult mai mo
deste, măcar şi pentru faptul că da
că întreprinderile producătoare şi-au 
propus doar să se facă cunoscute 
publicului prin. aceste expoziţii, sin
gura concluzie ce se impune este 
că ele se orientează după nişte o- 
biective foarte puţin ambiţioase şi 
ineficiente.

Iată de altfel, succint, cilcva ob
servaţii şi opinii culese în raidul 
menţionat.

Magazinul „Femina". Aici, „Drape
lul roşu" a deschis timp de două 
săptămâni o expoziţie cu produsele 
proprii. Responsabilul unităţii, Wal
ter Kessler ne informează că s-au 
adus cu acest prilej „vreo 10 mo
dele noi" (ulterior, la Fabrică am 
aflat că s-au adus doar două!), că

(Continuare în oaq. a ll-at 
EMIL DAVID

Vizita delegaţiei de partid şi 
guvernamentale a R. D. Germane

în ţara noastră
doi, 11 mai, a sosit in Capitală de

legaţia de partid şi guvernamentală 
a Republicii Democrate Germane, 
condusă de tovarăşii Erich Honec- 
ker, prim-secretar al C.C. al P.S.U.G., 
şi Willi Stopli, membru al Biroului 
Politic: al C.C. al P.S.U.G., preşedin
tele Consiliului de Miniştri al R.D, 
Germane, care, la invitaţia Comite
tului Central al Partidului Comunist 
Român şi a Consiliului de Miniştri, 
face o vizită oficială de prietenie în 
ţara noastră.

După cum s-a anunţat, cu prilejul 
vizitei va fi semnat Tratatul de prie
tenie, colaborare şi asistenţă mutua
lă între Republica Socialistă Româ
nia şi Republica Democrâtă Ger
mană. ,

Din delegaţie fac parte tovarăşii 
dr. Kurt Fichtner, membru supleant 
al C.C. al P.S.U.G., vicepreşedinte 
al Consiliului de Miniştri, preşedin
tele părţii germane în Comisia in- 
terguvernamentală de colaborare 
economică roraâno-germană, Otto

Winzer, membru al C.C. al 'P.S.U.G., 
ministrul afacerilor externe, Oskar 
Fischer, membru al C.C. al P.S.U.G., 
adjunct al ministrului afacerilor ex
terne, dr. Hans Voss, ambasadorul
R.D. Germane la Bucureşti. Gerd 
König, adjunct al şefului Secţiei in
ternaţionale a C.C. al P.S.U.G.

La aeroportul Otopeni, unde a a- 
vut Ioc ceremonia sosirii, erau ar
borate drapelele de stat ale Ro
mâniei şi R.D. Germane. In limbile 
română şi germană, pe mari pan
carte, erau înscrise urările: „Bun 
venit delegaţiei de partid şi guver
namentale a Republicii Democrate 
Germane!“, „Trăiască prietenia, co
laborarea şi alianţa frăţească dintre 
Republica Socialistă România şi Re
publica Democrată Germană!“. Pe 
frontispiciul pavilionului central al 
aerogării se aflau portretele tovară
şilor Nicolae Ceauşescu şi Erich Ho- 
ncckfsv^Ion Gheorghe Maurer şi 
Willi Stoph.

In întîmpinarea oaspeţilor au ve

nit tovarăşii Nicolae Ceauşescu, Ion 
Gheorghe Maurer, Emil Bodnaraş, 
Manea Mănescu, Paul Niculescu-Mi- 
zil, Gheorghe Pană, Gheorghe Ră- 
dulescu, Virgil Trofin, IUe Verdoţ, 
Gheorghe Cioară, Dumitru Popescu, 
Ştefan Voitec, Cornel Burtică. Mihai 
Dalea, Ion Ioniţă, Ştefan Andrei, 
Mihai Marinescu, vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri; preşedinte:!« 
părţii române în Comisia intergu* 
vernamentală de -colaborare econo
mică româno-germană, Cornelip Mă-, 
nescu, ministrul afacerilor externe, 
Teodor Marinescu, şeful Secţiei re
laţii externe a C.C. al P.C.R., Vasile 
Vlad, ambasadorul României In Re
publica Democrată Germană.

Pe aeroport se aflau, de asemenea, 
membri al C.C. ai P.C.R., ai Consi
liului de Stat. şi ai guvernului, re
prezentanţi ai Consiliului oamenilor 
muncii de naţionalitate germană, 
conducători ai unor instituţii c.en-

(Continuare in pag. a IV-n)

V iz ită  p ro to c o la ră
Tovarăşul Nicolae Ceauşescu, se

cretar general al Partidului Comunist 
Român, preşedintele Consiliului de 
Stat al Republicii Socialiste Româ
nia, a primit, joi la amiază, la se
diul Comitetului Central al Parti
dului Comunist Român, în vizită 
protocolară, delegaţia de partid şi

Comitetul Central al Partidului Co
munist Român şi Consiliul de Mi
niştri al Republicii Socialiste România 
au oferit joi, la Palatul Consiliului 
de Stat, un dejun oficial în onoa
rea delegaţiei de partid şl guverna
mentale a Republicii Democrate Ger
mane, condusă de tovarăşii Erich 
Honecker, prim-secretar al Comite
tului Centrai al Partidului. Socialist 
Unit din Germania şi Willi Stoph, 
membru al Biroului Politic al Comi
tetului Central al Partidului Socialist 
Unit din. Germania, preşedintele Con
siliului de Miniştri al Republicii De
mocrate Germane.

Au luat parte tovarăşii Niiolaa 
Ceauşescu, Ion Gheorghe Maurer,

guvernamentală a Republicii Demo
crate Germane, condusă de tovarăşii 
Erich Honecker, prim-secretar ai 
C.C. al P.S.U.G. şi Willi Stoph, 
membru al Biroului Politic al C.C. 
al P.S.U.G., preşedintele Consiliului 
de Miniştri al R.D. Germane.

La întrevedere au luat parte to
varăşii dr. Kurt Fichtner, Oţto Win-

Dejun
Emil Bodnaraş, Manea Mănescu, Paul 
Niculescu-Mizil, Gheorghe Pană, 
Gheorghe Rădulescu, Virgil Trolin, 
Ilié Verdeţ, Gheorghe Cioară, Florian 
Dänälache, Emil Drăgănescu, Janos 
Fazekas, Petre Lupu, Dumitru Po
pescu, Leonte Räutu, Gheorghe 
Stoica, Ştefan Voitec, Iosif Banc, 
Petre Blajovîci, Cornel Burtică, Miron 
Constantinescu, Mihai Dalea, Miu 
Dobrescu, Mihai Gere, Ion Ioniţă, Ion 
Stănescu, Ştefan Andrei, Ion Dincă, 
Mihai Marinescu, Chivu Stoica, Cor- 
neliu Mănescu, ministrul afacerilor 
externe, Teodor Marinescu, şeful Sta 
ţiei relaţii externe a C.C, al P.C.R.,
,Vasile Vlad, ambasadorul Republicii 
Socialiste România in Republica De-

zer, Oskar Fischer, dr. .Hans Voss, 
Gerd König.

Au participat tovarăşii Ion Gheor
ghe Maurer, Mihai Marinescu, Cor- 
neliu Mănescu, Teodor Marinescu, 
,Vasile Gliga, Vasile Vlad, 

întrevederea s-a desfăşurat intr-a 
atmosferă caldă, prietenească.

mocrată Germană, Eduard Eisenbur- 
ger, preşedintele Consiliului oameni
lor muncii de naţionalitate germană, 
membri ai C.C. al P.C.R., ai Consiliu
lui de Stat şi ai guvernului, condu
cători de instituţii centrale şi org.i^ 
nizaţii obşteşti.

Au luat parte tovarăşii dr. Kurt 
Fichtner, Otto Winzer, Oskar Fischer, 
dr. Hans Voss, Gerd König şi cele
lalte persoane care însoţesc delega
ţia Republicii Democrate Germane.

Au fost intonate imnurile de stat 
nie Republicii Democrate Germane 
şi Republicii Socialiste România.

în timpul dejunului, care s-a des
făşurat intr-o atmosferă caldă, prie
tenească, tovarăşii Nicolae Ceauşescu 
şi Erich Honecker au rostit toasturi.

Toastul
tovarăşului
N IC O L A E

C E A U ŞE SC U
Stimate tovarăşe Honccker,
Stimate tovarăşe Stoph.
Stimaţi tovarăşi şi prieteni,
îmi face o deosebită plăcere să vă salut fn mod 

cordial in numele Comitetului Central al Partidului 
Comunist Român, al Consiliului de Stat, al guvernului, 
al întregului popor român şi să vă urez bun venit pe 
pămîntul României.

Primirea caldă pe care v-a făcut-o populaţia Capi
talei este o expresie a sentimentelor de prietenie şi 
solidaritate internaţionalistă pe care cetăţenii din Ro
mânia Ie au faţă de oamenii muncii din Republica De
mocrată Germană — sentimente care, sîntem convinşi, 
sint împărtăşite în mod reciproc.

Vizita dumneavoastră constituie un moment deosebit 
de important în dezvoltarea raporturilor de prietenie 
şi cooperare dintre ţările noastre; ea va contribui la 
mai buna cunoaştere reciprocă, la Întărirea alianţei şi 
colaborării dintre România şi Republica Democrată 
Germană. Tratatul de prietenie, colaborare şi asistenţă 
mutuală care va fi semnat cu acest prilej va crea ca
drul propice pentru evoluţia ascendentă a raporturilor 
dintre ţările, partidele şi popoarele noastre. Este ştiut 
că încă din primele zile ale creării Republicii Demo
crate Germane, România n salutat cu căldură primul 
stat german al muncitorilor şi ţăranilor, şi-a manifes
tat sprijinul şi solidaritatea deplină cu lupta pentru 
făurirea unei orînduiri noi, democratice şi progresiste 
pe pămîntnl Germaniei. în anii construcţiei socialis
mului între ţările noastre s-au dezvoltat raporturi rod
nic^ de colaborare economică, politică, tehnico-ştiin- 
ţifică, culturală. Aceste' relaţii au largi perspective de 
intensificare in viitor, pe planuri multilaterale. Acor
dul comercial de lungă durată pe perioada 1971—1975 
prevede creşterea cu 70 Ia sută a schimburilor eco
nomice dintre ţările noastre. De asemenea se va ex
tinde cooperarea în producţie, în domeniul tehnicii şi 
în alte domenii de activitate. Dezvoltarea continuă a 
raporturilor noastre corespunde pe deplin intereselor 
celor două ţări. serveşte cauzei socialismului, păcii 
şi colaborării intre popoare.

O premisă deosebit de favorabilă pentru amplifica
rea schimburilor şi cooperării noastre, reciproc avan
tajoase, o constituie progresele pe care cele două ţări 
Ie obţin în construirea socialismului, în dezvoltarea 
iorţelor de producţie, a ştiinţei şi tehnicii.

După cum cunoaşteţi, poporul român se află antrenat cu 
toată energia in realizarea programului stabilit de Congre
sul al X-lea al partidului care prevede dezvoltarea în 
ritm intens a bazei tehnico-materiale, perfecţionarea 
relaţiilor de producţie, a organizării întregii societăţi, 
adincirea democraţiei socialiste, participarea tot mai 
intensă a maselor de oameni ai muncii la conducerea 
statului, aplicarea în viaţă a principiiior eticii şi echi
tăţii socialiste, făurirea omului nou, cu un larg ori
zont de cunoaştere, cu o conştiinţă socialistă înain
tată. Vă putem spune, cu bucurie, că poporul nostru 
înfăptuieşte cu succes acest amplu program de fău
rire a societăţii socialiste multilateral dezvoltate pe 
pămîntul României.

Cunoaştem şi urmărim cu interes şi satisfacţie suc
cesele mari pe care oamenii muncii din Republica De
mocrată Germană le obţin, la rîndul lor, sub condu
cerea Partidului Socialist Unit din Germania, in dez
voltarea economiei, ştiinţei, culturii, în ridicarea ni
velului lor de trai. Ne bucură aceste realizări deoa
rece ştim că dezvoltarea fiecărei ţări socialiste, înflo
rirea ei multilaterală constituie o contribuţie concretă 
de cea mai mare însemnătate la întărirea iorţelor mon
diale ale socialismului, la canza progresului şi păcii 
în lume. Ţara noastră dezvoltă în acelaşi timp rela
ţiile de colaborare tovărăşească cu toate ţările socia
liste, aceasta corespunzînd intereselor întăririi iorţei 
şi unităţii socialismului pe plan mondial.

Manifestăm o atenţie deosebită pentru intensificarea 
raporturilor noastre de prietenie, colaborare şi soli-

$

Toastul
tovarăşului

ERICH
H O N EC K ER
Stimate tovarăşe Ceauşescu,
Stimate tovarăşe Maurer,
Stimaţi prieteni şi tovarăşi.
Am dorinţa sinceră să vă mulţumesc cordial, dumnea

voastră, în numele tuturor membrilor delegaţiei de par
tid şi guvernamentale a Republicii Democrate Germane 
pentru primirea prietenească, care ne-a fost făcută in 
Republica Socialistă România.

Tratatul de prietenie, colaborare şi asistenţă mutuală, 
pe care îi vom semna în timpul vizitei noastre, va mar
ca o nouă etapă în relaţiile dinire ambele noastre state 
şi popoare socialiste. Ele sínt strins legate prin socia
lism. inlerese şi ţeluri comune in lupta pentru pace 
şl securitate. Pe acest fundament se bazează preve
derile Tratatului şi, credincioşi principiilor marxism-le- 
ninismului şi internaţionalismului proletar, le vom în
făptui.

Tocmai astăzi se dovedeşte, după părerea noastră, că 
coeziunea forţelor tuturor ţărilor frăţeşti, unite in jurul 
Uniunii Sovietice, este hotărîtoare. Prin aceasta se im
pun avantajele socialismului cel mai repede şi, in ace
laşi timp, mai bine, spre binele oamenilor muncii, al 
fiecărei ţări socialiste. în felul acesta, in acelaşi timp, 
întreaga comunitate a statelor socialiste îşi întăreşte 
ponderea şi influenţa ei în arena internaţională.

Dragi tovarăşi români.
Oamenii muncii din republica noastră urmăresc cu 

viu interes realizarea obiectivelor stabilite.de Congresul 
al X-lea ai Partidului Comunist Român, pentru construi
rea pe mai departe a socialismului. Transformările în
semnate, care îşi pun amprenta pe înfăţişarea României 
socialiste de astăzi, demonstrează în mod impresionant 
marea iorţă creatoare, realizările clasei muncitoare şt 
aie întregului popor. Ele pot fi remarcate atît în dez
voltarea industrială cit şi in domeniul învăţămîntului, 
ştiinţei şi culturii. Am dori, dragi tovarăşi români, să 
vă felicităm foarte cordial pentru aceste realizări remar
cabile.

Din fericire şi noi putem iace un bilanţ pozitiv în 
ce priveşte realizarea hotărîrilor Congresului al VlII-Iea 
al Partidului nostru Socialist Unit din Germania. Clasa 
muncitoare, ţăranii cooperatori, intelectualitatea şi cei
lalţi oameni ai muncii lucrează cu multă iniţiativă pen
tru rezolvarea sarcinilor de înfăptuire a orinduirii so
cialiste dezvoltate. Declaraţia Congresului partidului 
nostru, că toate eforturile in societatea socialistă tre
buie să slujească fericirii oamenilor, s-a bucurat nu 
numai de aprobare, ci şi de sprijinul deplin al poporu
lui. Prin realizările lor in întrecerea socialistă, oa
menii muncii din Republica noastră creează premisele 
necesare pentru continua ridicare a nivelului lor de 
trai material şi cultural.

Siimată asistenţă,
împreună cu Uniunea Sovietică, în concordanţă cu 

programul de pace al Congresului al XXIV-lea al Par
tidului Comunist al Uniunii Sovietice, Republica Socia
listă România, Republica Democrată Germană şi cele
lalte ţări irăţeşii duc o luptă hotărîtă pentru întărirea 
păcii şi pentru securitate in Europa. Putem constata 
cu satisfacţie deplină că situaţia internaţională se 
schimbă in continuare in favoarea socialismului, păcii 
şi progresului. Comunitatea statelor socialiste a obţi
nut, datorită acţiunii ei comune şi totodată constructive, 
progrese importante în promov area principiilor coexis
tenţei paşnice, în relaţiile dintre state cu orînduire so
cială diferită. La aceasta au contribuit şi alte popoare 
europene.

Ratificarea Acordurilor de la Moscov a şi Varşovia de 
către Bundestagul R.F.G. ar ii un succes mare pentru 
toţi cei care se pronunţă pentru pace şi destindere în 
Europa. Aceasta ar da înapoi toate acele forţe care au 
o poziţie duşmănoasă iaţă de transformarea continen-

(Continuare în pag. a IV-a) voahnuaie in pag. a IV-a)
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„C artea 
deceniului Vii“

D p  cîţiva ani, Biblioteca „Astra" 
se impune cu autoritate sporită 
în rîndul cercetătorilor, prin acti
vitatea riguroasă consacrată per
fecţionării continue a aparatului 
său bibliografic. In acest sens ac
tivitatea ei devine marcantă mai 
ales prin lucrările elaborate în ca
drul serviciului de informare bi
bliografică. Aici s-au redactat, în- 
tr-o ţinută tipografică excelentă, 
lucrări de Mircea Avram, Lidia 
Băncescu, Cornel Dragoman şi E- 
lena Dunăreanu, lucrări primite 
deosebit de favorabil în cercurile 
cunoscătorilor. Zilele acestea a 
apărut aici o nouă lucrare, închi
nată unei acţiuni de mare cuprin
dere intelectuală — Anul interna
ţional al cărţii. Ne referim la bro
şura Cartea deceniului VII, elabo
rată de Elena Dunăreanu.

Instrument de lucru deosebit de 
util nu numai într-un cerc restrîns 
de cercetători, dar şi în biblioteci, 
librării, învăţămint, lucrarea gru
pează creaţiile literare reprezen
tative ale anilor 1961—1970, con
siderate ca atare prin premiile de 
interes naţional care le-au fost 
conferite: premii de stat, premii 
ale Academiei Republicii Socia
liste România, premii ale Uniunii 
Scriitorilor şi ale Consiliului Cul
turii şi Educaţiei Socialiste. Cele 
135 de volume premiate în aceas
tă perioadă sínt organizate alfa
betic, pe secţiuni de critică şi is
torie literară, poezie, dramaturgie, 
proză, literatură pentru copii şi 
tineret, reportaj şi publicistică, 
traduceri din literatura română, li

teratura naţionalităţilor conlocui
toare etc. Foarte utilă apare, ală
turi de descrierea bibliografică a 
volumelor, descrierea succintă a 
cronicilor care au apărut pe mar
ginea lor în revistele „Contempo
ranul“, „România literară“ şi „Via
ţa Românească“.

Pentru a ne forma o imagine 
cit mai exactă asupra semnificaţii
lor unei asemenea activităţi, re
producem mai jos un fragment 
din articolul „Un centru de efi
cientă cercetare: Biblioteca „As
tra“ din Sibiu", semnat de Dan 
Zamfirescu in nr. 13 din 28 aprilie 
al revistei „Contemporanul“: „In
tr-un ritm de creştere în progresie 
geometrică şi într-o ţinută grafică 
de excepţie, reprezentativă pen
tru oraşul tipografiilor de artă, 
se succed publicaţiile apărute sub 
egida Bibliotecii „Astra“. Ele sint 
mijloace de informare asupra bo
gatului fond de cărţi, manuscrise 
şi periodice păstrate în bibliotecă, 
dar şi admirabile instrumente de 
lucru fără a căror cunoaştere, de 
aici înainte, cercetările de specia
litate devin lacunare“.

Cum popularizăm 
premiile literare
Cu puţin timp în urmă, Uniunea 

Scriitorilor a comunicat lista pre
miilor sale pe anul 1971 în do
meniile poeziei, prozei, dramatur
giei, publicisticii şi reportajului, 
ale literaturii pentru copii şi tine
ret, criticii literare şi eseisticii, 
istoriei literare, premiile pentru 
traduceri din literatura universală 
şi din literatura română în limbile 
maghiară şi germană, pentru lite
ratura naţionalităţilor conlocuitoa
re şi pentru debuturi. Nu numai 
revistele de specialitate, dar a- 
proape toate ziarele au publicat 
lista premiilor încă acum 10 zile. 
Intre timp, s-au comunicat şi pre
miile asociaţiilor de scriitori din 
Braşov, Cluj Iaşi, Tg. Mureş şi

Timişoara, aşa îneît se poate spu
ne că dispunem de un tablou se
lectiv destul de cuprinzător al va
lorilor literare ale anului edito
rial 1971, tablou -ar» se va îm
bogăţi cu premiile altor organisme 
culturale. Pînă le x-.nli7,area unei 
hărţi complete în sfera valorilor 
anului trecut, listele de premii 
comunicate pînă acum sínt tot 
atîtea instrumente eficace de pro
pagandă, la îndemîna instituţiilor 
care lucrează cu cartea.

Am vizitat zilele trecute prin
cipalele librării sibiene, interesaţi 
să vedem cum sínt folosite aceste 
instrumente în comerţul de carte. 
Spre surprinderea noastră, în nici 
una din librării nu am aflat măcar 
un indiciu al interesului propa
gandistic pentru acest moment, 
ceea ce ni se pare sub nivelul 
unei anumite cerinţe minimale. 
Ni s-a spus că e dificil a organiza 
alît de repede vitrine speciale 
pentru acest eveniment al vieţii 
literare şi — am spune — al pieţii 
literare, mai ales în situaţia în 
care unele titluri din listele de 
premii sint demult consumate. 
Poate să fie adevărat, deşi o cer
cetare rapidă a întregii reţele de 
depozite încă nu era făcută îna
inte de lansarea unei atari apre
cieri. S-ar fi putut, Insă, expune 
măcar volumele care sínt, simplu, 
sau cu o mică banderolă care să 
indice distincţia. Cum s-ar fi pu
tut afişa, de asemenea, listele res
pective, desenate frumos, ori de
cupate pur şi simplu din paginile 
revistelor. Atitudinea faţă de un 
asemenea eveniment în lumea 
cărţii pare cu atît mai ciudată în 
librăriile sibiene, cu cit ea a fost 
sesizată în termeni identici şi în 
anul trecut.

ION ITU

Presele, iabricate de Uzina mecanică Sibiu şi-au cîştigat un meritat 
prestigiu, chiar şi peste hotare. In fotografie: un lot de produse în faza

de tinisaj
Foto: FRED NUSS

Lucrările Consfătuirii pe ţa r ă  
privind p roducţia  de bunuri a lim en ta re  

co n se rv a te  prin tr ig
Incepind de ieri. Sibiul găzduieşte 

lucrările Consfătuirii pe ţară privind 
producţia de bunuri alimentare con
servate prin frig, organizată de Cen
trala de industrializare a cărnii din 
Ministerul Agriculturii, Industriei A- 
limentare şi Apelor. i

■ iiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiimMiitinniiiiiiMiiniHmiiiiinimiiBiiwiinniniiiHi8iiHiiiniiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiiininiiiHiniiiiiiinuiffliiiiiiniiHiiiiiiiiimniiiiiiiiiiiinimiiiiiinaiiiiimi

Informaţii din 
activitatea 

nizaţiilor de
orga-
partid

« Mergînd pe linia bunelor tradiţii 
pe s-au statornicit în municipiul Me
diaş, de legătură a organizaţiilor de 
partid, sindicale, obşteşti şi de U.T.C, 
cu presa judeţeană, azi, vineri 12 mai, 
Comitetul municipal de partid orga
nizează o consfătuire cu cititorii zia
relor centrale şi ai ziarului „Tribuna 
Sibiului“ pe tema „Cerinţele actuale 
ale muncii organizaţiilor de partid pe 
linia propagării în masele largi de oa
meni ai muncii a presei de partid". La 
consfătuire participă reprezentanţi ai 
presei judeţene, activul de partid, sin
dical şi U.T.C. ce lucrează in dome
niul activităţii de propagandă şi cul
tură, cititori, corespondenţi voluntari 
din întreprinderi şi instituţii. Acţiunea 
va avea loc in sala de şedinţe a Con
siliului popular municipal.

•  Intr-o adunare de partid desfăşu
rată în ziua de 9 mai la cazangeria 
uşoară a uzinei „Independenţa", comu
niştii au pus în dezbatere tema „Felul 
cum se traduc în viaţă măsurile sta
bilite de organizaţia de bază în lu
mina hotărîrilor Plenarei C.C. al P.C.R. 
din noiembrie 1971, a plenarelor co
mitetelor judeţean, municipal şi a co
mitetului de partid uzinal“. Din refe
ratul prezentat de tovarăşul Ironim 
Olaru a reieşit că în perioada primelor. 
4 luni ale acestui an colectivul ca- 
zangeriei, îndrumat competent de or
ganizaţia de partid, a realizat o pro
ducţie marfă suplimentară în valoare 
de 5,5 milioane lei. La şedinţă au luat 
ouvîntul un număr mare de comunişti, 
printre care: Viorel Cioni, Liviu Nan, 
íosif Hanea, Gheorghe Monory, Vasile 
Stuparu, Liviu Simtion, Aurel Hampu 
şi alţii. Pe lingă succesele obţinute în 
realizarea«6aroinilor de plan, datorită 
ridicării conştiinţei colectivului de 
muncă, vorbitorii au subliniat şi unele 
aspecte negative din activitatea orga
nizaţiei de bază. Astfel, biroul, acor

dă prea puţină importanţă unor forme 
ale muncii politice de masă, cum ar 
fi: agitaţia vizuală, gazeta de perete, 
staţia de radioamplificare etc. De ase
menea, brigada artistică de agitaţie a 
secţiei nu mai activează de ani de zile, 
iar abonamentele la presă înregistrea
ză o fluctuaţie mare de la o lună la 
alta. Ca urmare, adunarea generală a 
adoptat un plan concret de acţiune 
pentru îmbunătăţirea întregii munci 
de partid din secţia cazangerie uşoară.

•  Am văzut la uzina „Balanţa" un 
punct de documentare foarte bine do
tat cu materiale bibliografice, hotărîri 
ale Comitetului Central al P.C.R., cu
vântări ale conducătorilor de partid şi 
de stat, planşe, grafice — toate in spri
jinul muncii interne de partid, învăţă- 
mîntului politic, al ridicării gradului 
de conştiinţă al oamenilor muncii, al 
înarmării cu principiile politicii in
terne şi internaţionale pe care o des
făşoară partidul şi statul nostru. Aci 
oricare solicitant poate găsi materia
lele de care are nevoie pentru studiu, 
între altele şi cifre, date, aspecte din 
trecutul, prezentul şi viitorul uzinei. 
Deci şi pe această linie s-a muncit 
bine, cu răspundere din partea celor 
ce conduc activitatea politică în uzină. 
Există totuşi un mijloc de propagandă 
care nu este ceea ce ar trebui să fie 
— o tribună de combatere a unor lip
suri în muncă şi manifestări nesănă
toase. Este vorba de gazeta satirică 
(al cărei responsabil este tovarăşul 
loan Suciu) care nu şi-a mai schimbat 
„toaleta“ (a se citi articolele şi cari
caturile) din luna februarie a.c. Am 
ridicat această problemă deoarece a- 
proape la toate concursurile gazetelor 
satirice din cadrul judeţului cea de la 
„Balanţa“ s-a numărat printre cele e- 
videnţiate. Tocmai de aceea întrebăm: 
ce s-a intîmplat tovarăşe responsabil 
cu propaganda şi agitaţia In comitetul 
de partid?

Prima participare sibiană la

Festivalul naţional 
al artei studenţeşti
Sfârşitul săptămînii care a trecut s-a 

caracterizat printr-o mare efervescen
ţă spirituală în oraşul Timişoara: o 
sesiune ştiinţifică de biologie, un fes
tival de folclor a strins cîntecele şi 
jocurile părţilor de vest ale ţării, iar 
studenţii din toate centrele noastre 
universitare s-au întrecut din răsputeri 
în cinstea Thaliei. Căci, în special Fes
tivalul naţional al artei studenţeşti, 
secţia de teatru, desfăşurat în cinstea 
semicentenarului U.T.C., a cuprins 
oraşul. O febră neobişnuită a făcut ca 
în zilele de 5—7 mai să se lucreze 24 
de ore din 24.

Un juriu format din 11 membri, re
putaţi actori, dramaturgi, critici (pre
şedinte prof. univ. Beate Fredanov, 
artistă emerită) avea să urmărească 
reprezentaţiile, cite 10—12 ore pe zi, 
şi, în cele din urmă, să desemneze pe 
premianţi. Tot timpul, o microrevistă 
a festivalului, editată spontan, dar ex
celent, de timişoreni, înregistra cota 
spectacolelor şi discuţiilor, stîrnind 
subiective proteste sau adeziuni, dar 
răminind în cele din urmă pentru toţi 
binevenită.

Festivitatea s-a încheiat printr-o 
masă rotundă, la care a participat un 
număr impresionant de studenţi. Dis
cuţiile, conduse de Valentin Silvestru, 
au scos în evidenţă maturitatea gîndi- 
rii studenţilor noştri în materie dé 
teatru şi implicaţiile sociale ale tea
trului. Adeziunea tuturor la ideea că 
amator este totuşi un atribut major, 
schimbă optica asupra mişcării studen
ţeşti şi se reţine. De asemenea e de 
reţinut dorinţa studenţilor de a avea 
un repertoriu dramatic in măsură să 
le oglindească aspiraţiile, viaţa.

A urmat apoi decernarea premiilor. 
Juriul s-a orientat, in general, just. 
Nu vom înşira aici pe premianţi, da
torită numărului prea mare, dar vom 
reţine citeva spectacole excepţionale, 
premiate: Pretutindeni exişti tu, pă- 
mîntule (colaj, susţinut de teatrul stu
denţesc „Podul“, Bucureşti), Azi 5 Mai

1972 (scenariu dramatic conceput şi 
interpretat de membri ai studioului de 
teatru, Timişoara), Iancu la Ilălmagiu 
(piesă istorică, susţinută de studenţii 
de la Craiova), Tragedia omuleţului 
(in limba maghiară, piesă susţinută 
de studenţii din Tîrgu Mureş).

Menţionând că nivelul general al fes
tivalului s-a ridicat la cel al artei re
gizorale şi interpretative al profesio
niştilor, trebuie să remarcăm îndrep
tarea studenţilor spre teatrul politic 
şi spre inovaţiile aduse de teatrul mo
dern. Sint aceste două deziderate, li
nii de forţă recunoscute, care promit 
o continuă evoluţie.

Dintre părerile foarte numeroase ale 
juriului şi participanţilor la festival, 
despre piesele jucate, despre teatrul 
studenţesc sau despre teatrul tinere
tului, reţinem răspunsul prof. univ. 
Beate Fredanov, preşedinta juriului: 
„Teatrul studenţesc ocupă In foarte 
multe ţări un rol de maximă impor
tanţă; în Polonia, S.U.A., se remarcă 
influenţa pe care o are chiar şi asu
pra teatrului profesionist. Faptul că 
aici, la Timişoara, am avut prilejul 
să asistăm la 29 de spectacole în for
me variate, este o dovadă a necesităţii 
acestei preocupări la noi. Cred că con
diţiile din ţara noastră favorizează o 
şi mai amplă desfăşurare a acestei ac
tivităţi, cu ecouri largi şi perspective 
de dezvoltare din punct de vedere al 
calităţii“.

Oprindu-ne puţin asupra grupului de 
studenţi sibieni, care ne-a reprezentat 
la Timişoara, putem spune, in esenţă, 
că au avut multe de învăţat acolo. 
Ar mai fi de observat că in locul unei 
piese cam demodată, s-ar fi putut face 
o alegere mai fericită. Totuşi, cum 
spuneam, confruntarea le-a fost cum 
nu se putea mai utilă, au văzut multe 
şl sperăm că le vor ţine minte pînă 
la ediţia următoare, a IX-a, a festi
valului.

G. NISTOB
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TELEVIZIUNE

CINEMA
SIBIU: PACEA: Steaua sudului

(oreie 9,00; 11,30; 14,00; 16,30; 19,00) 
21,00); ARTA: Lokis (orele 10,00;

12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); TI
NERETULUI: Războiul subteran (orele 
10,00; 12,00; 14,30; 16,30; 18,30; 20,30); 
7 NOIEMBRIE: Duminică Ia ora 6 
(orele 10,00; 14,00; 16,00; 18,00 şi 20,00).

MEDIAŞ; PROGRESUL: Ultimul 
războinic (orele 9,00; 11,15) 14,00)

16,30) 19,00) 21,15)) TINERETULUI: 
Pădurea pierdută (orele 10,00; 16,30; 
18,30: 20,30).

CISNADIE: POPULAR: Love Story
(orele 11,00; 16,00ţ 18,00 $i 20,00).

AGNITA: 8 MAI: Dă-i înainte cow
boy (orele 16,00; 18,00 şi 20,00).

DUMBRĂVENI: 7 NOIEMBRIE:
Simon Bolivár (orele 18,00 şi 20,00).

OCNA SIBIULUI: Tabla viselor lő
réié 17,00 şi 19,00).

BAZNA-BÄI: Steaua de tinichea 
(orele 17.00 şi 19,00).

APOLDU DE SUS: 23 AUGUST: 
Femeia să se teamă de bărbat (orele 
18,00 şi 20,00).

TIMPUL

Cadru din Ulmul „Femeia să se teamă de bărbat"

Centrul meteorologic Sibiu comu
nică: vreme relativ instabilă cu ceru] 
temporar acoperit. Local, vor cădea 
averse de ploaie însoţite de descăr
cări electrice. Vîntul va sufla slab 
pînă la potrivit din sectorul sudic şi 
sud-vestic. Minimele vor fi cuprinse 
între plus 7 şi 9 grade, iar maximele 
vor oscila între 18 şi 22 grade. Di
mineaţa, izolat ceaţă.

9,00 Deschiderea emisiunii de dimi
neaţă. Telex: 9,05 Mai aveţi o între
bare? Poluarea — o problemă la 
scară planetară (reluare): 9,45 Muzică 
uşoară cu formaţia Tudor Arcadie 
(reluare): 10,00 Curs de limba aerma- 
nă. Lecţia a 15-a: 10.30 Film serial 
pentru copii: .Aii si cămila" (reluare). 
Episodul .In desert": 10,45 Padini de 
umor (reluare): 11,35 Universitatea TV 
(reluare). 12,20 Teleiurnal. In iurul 
orei 16,00 — Posturile noastre de 
radio si televiziune vor transmite so
lemnitatea semnării Tratatului de prie
tenie, colaborare si asistentă mutuală 
intre Republica Socialistă România si 
Republica Democrată Germană si mi
tingul organizat la Palatul Republicii 
cu orileiul vizitei oficiale de priete
nie în tara noastră a delegaţiei de 
partid si guvernamentale a Republicii 
Democrate Germane condusă de Erich 
Honecker, prim-secretar al Comite
tului Central al Partidului Socialist 
Unit din Germania si Willi Stoph. 
membru al Biroului Politic al Comi
tetului Central al Partidului Socialist 
Unit din Germania, preşedintele Con
siliului de Miniştri al Republicii De
mocrate Germane. 18,00 Stop-cadru. 
18.25 Studioul artistului amator. Cîn- 
tece si locuri de nuntă din Bihor.
18.45 Satul contemporan. 19.10 Trage
rea Loto. 19,20 1 001 de seri. 19.30 
Teleiurnal. 20,00 Vasile Conta si ma
terialismul militant. în iurul orei
20.45 — posturile noastre de radio si 
televiziune vor transmite direct ple
carea delegaţiei de partid si guverna
mentale a Republicii Democrate Ger
mane. condusă de Erich Honecker si 
Willi Stoph care. la invitaţia Comite
tului Central al Partidului Comunist 
Român si a Consiliului de Miniştri al 
Republicii Socialiste România a făcut 
o vizită oficială de prietenie in tara 
noastră. 21.00 .Muzică oooujară. 21.15 
Film artistic .Roata". 22,50 24 de ore.

Aflată la a doua ediţie a sa — pri
ma s-a desfăşurat anul trecut, tot 
în municipiul nostru —, consfătuirea 
reuneşte în jurul unor probleme de 
reală. însemnătate pentru industria a- 
limentară, cadre de specialişti din in
dustria cărnii şi frigului, reprezen
tanţi ai diferitelor laboratoare ale 
Institutului de cercetări şi proiectări 
alimentare, al Ministerului Comerţu
lui Interior, ai Ministerului Turismu
lui, ai Inspectoratului General de 
Stat pentru Controlul Calităţii Pro
duselor.

Trăsătura definitorie a actualei 
consfătuiri o constituie pregnantul 
său caracter de lucru. O tematică 
vastă, diversă şi echilibrată în ace
laşi timp, aduce tn prim-planul dis
cuţiilor nu numai succesele realizate 
intr-un domeniu relativ nou al in
dustriei noastre alimentare — con
servarea prin frig —, dar şi perspec
tivele pe care le-a deschis actualul 
cincinal şi posibilităţile circumscrie
rii lor unor progrese certe şi incon
testabile in acest domeniu.

Se ştie, de pildă, că produsele con
servate prin frig întruneso un com
plex de însuşiri care le fac utile, ce
rute pe piaţa internă şi internaţiona
lă: au o mare valoare alimentară, 
păstrează intact conţinutul de vita
mine, pot fi folosite in orice sezon, 
sîht pregătite după procese industria
le modeme care garantează igiena a- 
limentară perfectă etc. în context, 
vom menţiona că se prevede ca în 
anul 1975 producţia de legume şi 
fructe congelate să fie de 10 ori mai 
mare faţă de 1970.

Actuala consfătuire se înscrie deci 
în ansamblul eforturilor ce se depun 
de către industria alimentară pentru 
dezvoltarea noului sector la parame
trii stabiliţi de conducerea de partid 
şi de stat. Sint dezbătute in principal 
probleme legate de diversificarea pro
ducţiei, de creşterea calităţii, apro
vizionarea cu materii prime, realiza
rea pe scară largă a preparatelor şi 
semipreparatelor culinare.

Cu speranţa că rezultatele acestei 
întîlniri se vor materializa în cel mai 
scurt timp, în primul rînd în secto
rul aprovizionării populaţiei, urăm 
succes deplin desfăşurării lucrărilor, 
consfătuirii.

E. D.

Să asigurăm  un in a it co n ţin u t 
convorbirilor finale

(Urmate din pag. I)
bllitatea de a se referi la situaţia 
concretă a judeţului, la realizările 
şi perspectivele din cadrul actua
lului cincinal, este necesar să fie 
studiate hotărîrea Plenarei Comite
tului judeţean de partid cu activul 
din 24 martie 1972, planul de mă
suri elaborat pe baza Plenarei din 
3—5 noiembrie 1971 a C.C. al P.C.R., 
precum şi principalele hotăriri a- 
doptate de organele municipale şi 
orăşeneşti de partid, propriile ho
tărîri ale organizaţiilor de partid 
din care fac parte cursanţii.

Pe lingă documentele amintite, 
organizaţiile de partid au datoria 
să asigure prin cabinetele de ştiin
ţe sociale şi punctele de informare 
şi documentare, volumele apărute 
din „Documente ale Partidului Co
munist Român" (culegere sinteti
că), cele 6 volume „România pe 
drumul construirii societăţii socia
liste multilateral dezvoltate“, hotă- 
ririle elaborate de conducerea su
perioară de partid, broşura 25 în
trebări şi răspunsuri despre cin
cinal, tematicile elaborate pe plan 
central şi local etc.

Studiul acestor decumente şi al 
celorlalte materiale indicate tre
buie să ofere cursanţilor posibili
tatea de a avea o imagine clară 
şi sintetică a politicii generale a 
partidului stabilită de Congresul al 
X-lea, de a înţelege conţinutul 
etapei de făurire a societăţii so
cialiste multilateral dezvoltate, fac- 

< torii care determină creşterea ro
lului conducător al partidului în 
toate domeniile de activitate şi a- 
firmarea acestui rol in munca or
ganizaţiei de partid din care el 
fac parte. De asemenea, se cer a 
fi bine clarificate aspectele referi
toare la creşterea rolului statului 
In. construcţia socialismului, măsu
rile luate pentru perfecţionarea 
continuă a relaţiilor de producţie 
şi a formelor de organizare şi con
ducere a economiei, a întregii vieţi 
sociale, schimbările intervenite 
In structura societăţii noastre, adîn- 
cirea democraţiei socialiste, preo
cupările partidului pentru aşezarea 
relaţiilor dintre membrii societăţii 
noastre pe baza principiilor eticii 
şi echităţii socialiste şi comuniste.

O atenţie deosebită trebuie a- 
cordată problemelor ce se referă 
la dezvoltarea conştiinţei socialis
te, la cultivarea respectului faţă de 
principiile şi normele moralei co
muniste, a atitudinii înaintate fa
ţă de muncă şi avutul obştesc, în 
viaţa personală şi de familie, la 
creşterea responsabilităţii sociale, 
principialităţii, a spiritului mili
tant partinic.

Pentru a asigura dezbaterea efi
cientă a unor asemenea probleme 
se impune a fi studiate planurile 
de măsuri ale comitetelor judeţean, 
municipale, orăşeneşti, de partid 
şi propriile hotărîri ce se referă 
la îmbunătăţirea activităţii politico- 
ideologice şi cultural-educative, în
tocmite pe baza documentelor Ple
narei C.C. al P.C.R. din 3—5 no
iembrie 1971.

Aşa cum este şi firesc cursurile 
organizate în unităţile economice 
vor da prioritate problemelor ce 
se referă la preocupările partidu
lui privind perfecţionarea organi
zării, conducerii şi planificării ac
tivităţii economice, obiectivele dez
voltării economico-sociale in pe
rioada actualului cincinal, reparti
ţia venitului naţional intre fondul 
de consum şi cel de acumulare, 
nivelul şi structura investiţiilor, 
amplasarea forţelor de producţie 
pe teritoriul ţării, orientarea co
merţului exterior, a finanţelor şi 
creditului, remunerarea muncii, 
măsurile privind ridicarea nivelu
lui de trai etc. Un accent deosebit 
trebuie pus pe necesitatea reali
zării la nivelul fiecărei unităţi a 
sarcinilor cantitative şi calitative 
prevăzute In planul de producţie, 
aportul pe care trebuie să-l aducă 
fiecare membru de partid. In acest 
context se impun a fi valorificate 
de către fiecare curs cu profil eco
nomic, concluziile ce se desprind

din lucrările Conferinţei pe ţară 
a cadrelor de conducere din în
treprinderi şi centrale industriale 
şi de construcţii, ca şi cele cuprin
se în hotărîrea plenarei comitetu
lui judeţean de partid cu activul 
din 24 martie 1972.

Este necesar ca în analiza feno
menelor economice să se sublinie
ze importanţa şi rolul crescînd al 
politicului; legătura indisolubilă a 
activităţii practice economice cu 
interesele clasei muncitoare, ale 
naţiunii noastre socialiste, care 
constituie conţinutul esenţial al po
liticii partidului şi statului nostru.

Este important ca şi in cadrul 
convorbirilor finale să fie explica
tă sub toate aspectele politica ex
ternă a partidului şi statului nos
tru, activitatea neobosită desfăşu
rată de conducerea de partid şi de 
stat, in frunte cu tovarăşul Nicolae 
Ceauşescu, în sprijinul respectării 
principiilor relaţiilor dintre state, 
extinderii colaborării, asigurării 
păcii şi securităţii popoarelor, Cu 
acest prilej este necesar să se sub
linieze în mod deosebit semnifica
ţia politică a vizitei făcute în unele 
ţări din Africa de delegaţia de 
partid şi de stat a ţării noastre in 
frunte cu secretarul general al par
tidului. In acest -u*n.« trebuie reţi
nute ideile cuprinse în cuvîntarea 
tovarăşului Nicolae Ceauşescu, ros
tită la marele miting de pe aero
portul Băneasa, cu prilejul reîn
toarcerii in patrie, interviurile a- 
cordate revistei iugoslave „Nin“ şi 
altor organe de presă.

Fără îndoială că toate aceste pro
bleme nu pot fi epuizate in cele 
două convorbiri. Dar abordind a- 
cele subiecte ce sint mai apropiate 
profilului cursului de învăţămint 
respectiv, propagandiştii n-au nici 
un motiv să ocolească şi alte ches
tiuni care deşi iniţial n-au fost 
prevăzute, se ridică de către 
cursanţi şi se cer a fi clarificate.

Dezbaterile din fiecare formă de 
studiu trebuie să fie strins legate 
de preocupările şi situaţia concre
tă din fiecare întreprindere, insti
tuţie, desprinzîndu-se cu claritate 
concluzii folositoare activităţii de 
viitor, în aşa fel incit ele să de
termine eforturi stăruitoare şi preo
cupări multilaterale pentru înfăp
tuirea măsurilor stabilite de partid.

In acele forme de învăţămint ca
re grupează cursanţii a căror pre
gătire permite să se organizeze dez
bateri pe bază de referate, sim
pozioane, comunicări, se recoman
dă stimularea acestor forme care 
dezvoltă interesul pentru efectua
rea de studii în legătură cu anu
mite probleme actuale de mare 
interes.

Organele şi organizaţiile de par
tid au datoria să reţină propune
rile ce se fac cu prilejul convor
birilor finale pentru îmbunătăţirea 
muncii în diferite sectoare de ac
tivitate şi să acţioneze pentru re
zolvarea lor.

Trebuie avută in vedere şi tra
dusă în viaţă recomandarea con
ducerii superioare de partid ca ac
tivitatea de propagandă să conti
nue şi după încheierea anului şco
lar în învăţămîntul de partid, or- 
ganizîndu-se în continuare ex
puneri, informări, dezbateri pe teme 
politico-ideologice în cadrul adu
nărilor generale ale organizaţiilor 
de bază, la cabinetele de ştiinţe 
sociale, la punctele de informare 
şi documentare. In vederea apli
cării acestei recomandări, cabinetul 
judeţean de partid a pregătit şi 
pregăteşte în continuare tematici 
orientative, bibliografii şi ajută 
efectiv organizaţiile de partid prin 
colectivul său de lectori.

Preocuparea stăruitoare a orga
nelor şi organizaţiilor de partid, a 
lectorilor şi propagandiştilor, ca şi 
buna pregătire a cursanţilor vor 
asigura un înalt conţinut convorbi
rilor finale, o eficientă sporită pe 
care o dorim materializată tn ac
tivitatea unităţilor economice, a in
stituţiilor, dovedind şi cu acest pri
lej ataşamentul profund faţă de po
litica internă şi externă a partidu
lui şi statului nostru.

Cine trebuie so decidă ?
(Urmare din pag. I)

încasările nu au înregistrat în a- 
ceastă perioadă saltul scontat, că nu 
a existat vreun caiet de sugestii la 
dispoziţia cumpărătorilor, dar că pre
ferinţele lor par să conveargă spre 
articolele din bemberg, cu modele 
mai frumoase decit cele pe care le-a 
pregătit fabrica sibiană.

Magazinul „Cadoul". Două fabrici 
din judeţul nostru — „Sticla" Avrig 
şi „Vitrometan" Mediaş — şi-au pre
zentat aici, în 2 expoziţii succesive, 
produsele. Citeva constatări „post 
festum": la inaugurarea expoziţiilor 
au fost produse foarte frumoase, 
reuşite. Bineînţeles ele s-au vîndut 
în 2—3 ore, răminind sortimentele 
care de regulă se găsesc în orice 
magazin de sticlărie. Responsabila ne 
confirmă că nimeni nu a cerut per
sonalului magazinului să transmită 
cuiva date privind preferinţele cum
părătorilor pentru un sortiment sau 
altul. Poate, merceologul. Poate...

Magazinul „Universal". A fost gaz
da unei expoziţii cu vînzare a pro
duselor fabricii medieşene „Tîrna- 
va*. Tovarăşul Ladislau Császár şe
ful magazinului, afirmă că expoziţia 
a fost reuşită, că a existat o mare 
diversitate sortimentală şi încasări
le au crescut. Dar din această „di
versitate sortimentală" a urmărit ci
neva ce anume „merge" la public 
in sezonul acesta şi ce e condam
nat să rămina în stoc? Au fost trans
mise observaţiile acestea fabricii şi 
au orientat ele în vreun fel progra
mul curent de fabricaţie, pentru a 
nu se mai umple magaziile cu im
primeuri ce nu au căutare? Puţin pro
babil...

Magazinul „Luceafărul". E adevă
rat, magazinul nu a găzduit în a- 
cest an nici o expoziţie. Ne-am oprit 
Insă în fata standurilor sale pentru 
că ne făcea cunoscut insistent, prin
tr-o reclamă de proporţii, că într-un 
anume sector vom găsi „ultimele 
creaţii ale Combinatului de tricotaje

Sibiu". Pentru cine e la curent, cit 
de cit, cu noutăţile peisajului indus
trial sibian este clar că reclama sea
mănă mai curînd a farsă, combinatul 
nemaiexistînd de un an de zile. Nu 
ne-am mai mirat deci că în standu
rile respective noutăţile sint la fel 
de... noi ca reclama!

După aceste observaţii, citeva con
cluzii se impun, credem, cu forţa e- 
yidenţei. Le vom transcrie cit mai 
concentrat posibil şi foarte sistema
tizat, pentru a nu-şi dilua însemnă
tatea intr-un fluviu de vorbe de pri
sos:

•  în primul rînd, este clar că ex
poziţiile nu au fost ritmic aprovizio
nate cu produsele cele mai solicita
te. De regulă acestea din urmă au 
„ţinut afişul" la inaugurare pentru 
a dispare definitiv ulterior;

•  în unele cazuri (vezi expoziţia 
„Emailul roşu' de la Ferometal) or
ganizatorii s-au orientat către pro
duse deficitare. In afară de faptul 
că încasările comerţului au crescut, 
nu vedem alt ciştig din aceste ex
poziţii, intrucît întreprinderea nu 
poate trage nici o concluzie din des
facerea produselor respective, iar 
cumpărătorului îi este în general in
diferent că le procură din expoziţie 
sau din alte magazine;

•  este cert că vînzătorii nu joa
că decit simplul rol de mijlocitor in 
desfacerea produselor la aceste ex
poziţii. Opiniile lor, de cele mai 
multe ori autorizate, nu sint de re
gulă recepţionate;

•  în fine, şi cu acest prilej s-a 
dovedit foarte slabă colaborarea din
tre industrie şi comerţ, menţinută în 
mod obişnuit la nivelul merceologi
lor şi funcţionarilor din serviciile 
de desfacere. Inexistenţa unor ca
iete de opinii, buletine de sondaj 
etc., care să transmită nemijlocit 
producătorului opţiunea cumpărăto
rului, constituie o dovadă incontes
tably. Vom stărui în a sublinia ne
cesitatea sondării largi, reale şi efi
ciente a publicului cu prilejul ori
cărei expoziţii, nici o formă nefiind

de neglijat pentru scoaterea unită
ţilor producătoare din „turnul de fil
deş" al propriilor interese, opuse 
parcă (curios!) uneori gusturilor 
cumpărătorilor.

De altfel, o vizită la „Drapelul ro
şu" Sibiu ne-a confirmat o dată în 
plus adevărul celor menţionate pînă 
aici. Ni s-a spus în magazine că sint 
preferate articolele din bemberg, că 
modelele nu sínt prea reuşite şi foar
te slab diversificate, că nu benefi
ciază de un croi suficient de comod, 
că lipsesc sistematic mărimile de la 
54 în sus.

tn schimb, la „Drapelul roşu' nici 
directorul unităţii, nici şefa serviciu
lui creaţie nu erau la curent cu a- 
cesle observaţii, in ciuda faptului 
că expoziţia a fost vizitată de re
prezentanţi autorizaţi ai serviciului 
respectiv, iar merceologul s-a întil- 
nit cu conducerea întreprinderii. Ci
ne e de vină? Cine trebuie să fa
că complicatul „oficiu" de a trans
mite de la cumpărător Ia producător 
nişte informaţii preţioase, absolut 
necesare, jdar privite sistematic cu 
dezinteres?

Evident, din cele spuse pînă aici 
ar Lj .9reSil să se înţeleagă că am 
urmărit si facem un proces de in
tenţii org mizatorilor expoziţiilor si 
să discrec ităm o iniţiativă care în 
mod cert reprezintă un pas înainle. 
Vrem să jsubliniem însă — şi o fa
cem pentru a nu ştiu cita oară — 
că viabilitatea acestei iniţiative se 
dovedeşte numai în condiţiile repu
nerii cumpărătorului în drepturile 
sale depline — acelea de a decide 
orientarea producţiei; că dialogul 
comerţ-industrie devine steril, lipsit 
de sens şi conţinut atîta vreme cit 
arbitru) său principal nu este cum
părătorul. Altminteri, expoziţia (cu 
■vînzare sau nu) riscă să devină un 
even im er. I cotidian lipsit de interes, 
iar beneficiarul ei — publicul — un 
simplu fţgurant, nevoit să cumpere 
ce i se oferă, grăbit să prindă „inau
gurarea" expoziţiei, nemulţumit şi 
plin de năduf cînd a oişrdut-O.
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I
I perspective pentru sporirea producţiei zootehnice )

Ridicarea eficienţei economice a activităţii în a- 
gricultură este un deziderat major al politicii agra
re a partidului nostru, o preocupare permanentă, 
cu cert caracter ştiinţific, a conducerii superioare 
de partid şi de stat. Procesul amplu de perfecţio
nare a societăţii noastre socialiste se concretizează 
în agricultura cooperatistă prin iniţierea şi aplica
rea unui complex de măsuri organizatorice vizînd 
o mai fructuoasă valorificare a potenţialului pro
ductiv, o mai judicioasă utilizare a bazei tehnico- 
materiale a agriculturii.

Fermele de producţie cu gestiune economică pro
prie au fost concepute tocmai în sensul punerii în 
valoare a tuturor resurselor de sporire a produc
ţiei agricole. Aceste noi „celule" ale producţiei au 
apărut pe fondul şi pe temelia unor rezultante de 
puternică forţă demonstrativă: brigada de produc
ţie — ca formaţie de lucru — nu mai face faţă ce
rinţelor mereu crescînde ale organizării muncii şi 
producţiei, atribuţiile şi însăşi structura formaţiilor 
moderne de lucru, de mai mare complexitate, sínt 
mult lărgite şi echilibrate. Ferma de producţie cu 
gestiune economică proprie concentrează întreaga 
experienţă pozitivă acumulată în cei peste 20 ani 
de activitate în cooperativele agricole şi toată ca
pacitatea constructiv-creatoare a colectivelor de 
muncă. Această nouă unitate organizatorică are în 
frunte un specialist cu studii superioare, de înaltă 
calificare profesională şi se bucură de autonomie 
gestionară, bineînţeles cu respectarea statutului coo
perativelor agricole, a legislaţiei socialiste, dispune 
de fonduri proprii de producţie. în acest mod, fer
ma specializată poate şi trebuie să devină cadrul 
polarizátor al valorificării iniţiativelor, al aplicării

—

Ferma specializată nu este o altă 
firmă a brigăzii de producţie

Red.: Am dori să preci
zaţi care sínt elementele 
fundamentale ce caracteri
zează ferma, ca nou cadru 
organizatoric, şi de unde 
izvorăşte surplusul de vita
litate conferit fermei în 
condiţiile în care, după cum 
era normal, se porneşte 
de la ceea ce a fost bri
gada zootehnică?

Ing. M. TIHer: Ferma de 
producţie cu gestiune econo
mică proprie se bucură de 
toate avantajele unei unităţi 
de sine stătătoare: autonomie 
în gestionarea bazei tehnico- 
materiale, posibilităţi nelimi
tate de dezvoltare a acestei 
baze, conlucrare mai activă a 
factorilor de conducere. Ţin să 
precizez că dacă în cadrul bri
găzii zootehnice o dereglare de 
producţie nu era direct vizi
bilă în economia unităţii, în 
cadrul fermei specializate, ca
re dispune de plan propriu 
economic-financier şi de pro
ducţie, orice neîndeplinire de 
sarcină este imediat relevată, 
conducătorul formaţiei de lu
cru dispune şi de capacitatea, 
dar şi de posibilitatea inter- 
venirii directe în procesul de 
producţie pentru înlăturarea 
deficienţelor ivite pe parcurs.

Med. vet. K. Baumann: Da, 
mi se pare că aceasta ar fi 
una din caracteristicile funda
mentale ale fermei: posibilita
tea de a depista mai uşor 

direct, unele carenţe sau dere
glări şi de a acţiona cu neîn- 
tîrziere în direcţia redresării 
situaţiei. In ferma noastră, du
pă cum este şi firesc, întreaga 
răspundere asupra îndeplinirii 
sarcinilor de producţie cade 
In sarcina conducătorului direct. 
Eu mă ocup de toate pro
blemele, începînd de la anga
jarea oamenilor, întocmirea 
raţiilor furajere, stabilirea 
sarcinilor de producţie pe în
grijitori, aprovizionarea cu fu
raje şi alimentaţie a şeptelului 
pînă la amplasarea culturilor 
furajere, acordarea asistenţei 
sanitaro-veterinare sau livra- 
rea producţiei marfă. Bineîn
ţeles, colaborez strîns cu in
ginerul şef, preşedintele şi con
tabilul şef al unităţii. Ferma 
noastră se bucură de o depli
nă autonomie în gestionarea 
şi administrarea bunurilor care 
nţ s-au dat în primire, res- 
pectînd prevederile statutului 
cooperativei agricole, legisla
ţia socialistă şi hotărîrile a- 
dunării generale.

Filip Modran: Ne-am obiş
nuit sâ-i lăsăm pe specialişti 
să-şi facă meseria. Eu, de e- 
xemplu, nu iau nici o măsură 
în cadrul fermei zootehnice 
fără să mă consult cu şeful de 
fermă. In cadrul consiliului de 
conducere luăm hotărîri, şe
ful de fermă ne solicită ajuto
rul în aplicarea uneia sau al
teia din măsurile stabilite şi 
pornim la treabă într-o strîn- 
să şi firească colaborare.

Med. vet. K. Baumann: Da, 
aşa este. Propunerile noastre 
sint însuşite de cele mai mul
te ori de către consiliul de 
conducere şi aplicarea lor nu 
intîrzie.

Filip Modran: De exemplu, 
şeful de fermă a propus ame
najarea unei tabere de vară 
pentru vacile de producţie în 
hotarul .Valea Cisnădiei*. Şi 
noi am găsit bună propunerea. 
Ca urmare, în , păşunea tarla- 
lizată din .Valea Cisnădiei'1 
am construit o modernă ta

bără de vară, care ne-a costat 
cca 75 000 Iei, şi oferă condiţii 
foarte bune pentru cca 300 vaci. 
In acest an obiectivul va 
intra în funcţiune. O altă pro
punere — organizarea unei ta
bere de vară pentru tineretul 
bovin în „Păşunatul Mohului“ 
— a avut aceeaşi soartă. Tot 
doctorul Baumann a propus 
împrejmuirea complexului 
porcin. Am efectuat şi această 
lucrare.

C. Resteanu: Noi nu aplicăm 
nici o măsură în cadrul fer
mei pînă cind nu este demon
strată eficienţa e l Ne-am con
vins că baza- materială a fos
tei brigăzi zootehnice trebuie 
dezvoltată. Şi mergem pe a- 
ccastă linie, întrucît este ştiut 
că fără o puternică moderni
zare a bazei tehnico-materiale 
nu realizăm eficienţa economi
că pe care o urmărim.

Ing. Al. Preda: Concret, co
laborarea dintre consiliul de 
conducere, inginerul şef şi şe
ful de fermă — care de fapt 
sínt membri ai consiliului de 
conducere — se realizează în 
procesul zilnic de muncă. A- 
vem aceleaşi scopuri şi ţeluri: 
sporirea producţiei şi ridica
rea eficienţei economice a ac
tivităţii noastre, folosim ace
leaşi mijloace — averea uni
tăţii, bunurile obştii, avem a- 
celeaşi îndatoriri: să fim demni 
şi cinstiţi, harnici şi pricepuţi 
în meseria noastră. In a- 
cest an, de exemplu la Şe- 
limbăr am dispus de organi
zarea unui lot de 75 ha cu po
rumb pentru boabe, unde chi
mizarea va fi totală şi mecani
zarea — completă, iar produc
ţia obţinută va fi destinată 
bazei furajere. Consider că' a- 
vem toate condiţiile pentru 
realizarea unei producţii de 
cel puţin 3 000 kg boabe/ha. 
Acum lucrăm cu 3 C.S.U. la 
însilozarea secarei furajere, 
destinată fermei. Vom însilo- 
za cca 150 tone nutreţ careva 
fi folosit în alimentaţia vaci
lor pentru lapte in august-sep- 
tembrie, cind producţia păşu
nilor va fi deficitară.

Red.: Şi totuşi. în ce pri
vinţă se mai manifestă şi 
în fermă mentalitatea de 
lucru caracteristică vechii 
formaţii, brigada zootehni
că?

Med. vet. K. Baumann: Nu 
dispunem încă de o magazie 
proprie unde să depozităm fu- 

; rajele concentrate destinate 
alimentării şeptelului. Consider 
că este absolut necesară con
struirea unui complex de de
pozitare pentru furaje, întru
cît actuala situaţie ne îngră
deşte autonomia gestionară. 
Apoi, producerea nutreţurilor 
necesare nu este organizată pe 
baza unei formaţii proprii de 
lucru. Din acest punct de ve
dere sintern încă tributari bri
găzilor de cîmp. Nu este încă 
rezolvată problema recoltării 
mecanizate a fînurilor cultiva
te. Recoltarea trifolienelor du
rează la noi aproape o lună 
de zile. Or, în aceste condiţii 
mai putem vorbi de calitatea 
fînurilor? Mecanizatorii ar tre
bui să ne sprijine mai mult 
In această direcţie. Şi o ulti
mă problemă. Consider că 
atîta timp cit nu producem 
noi singuri nutreţuri concen
trate în cantităţile necesare nu 
are rost să vorbim de eficien
ţă economică. Prin planul a- 
nuai de producţie ar trebui să 
ni se repartizeze terenuri oare 
să producă, prin cultivare,

pe scară largă a noului, al modernizării în riţm ac
celerat a producţiei şi — în felul acesta — una din 
pîrghiile organizatorice de bază in sporirea conti
nuă a producţiei agricole.

O „radiografie" a organismului nou creat favo
rizează o cunoaştere amănunţită a modului cum au 
fost concepute şi înfiinţate fermele specializate în 
cooperativele agricole de producţie, a realizărilor 
obţinute în judeţul nostru pe tărîmul perfecţionării 
formelor organizatorice în agricultura cooperatistă. 
De asemenea, în acest context avem posibilitatea 
clarificării unor direcţii de acţionare în acest do
meniu, întregul efort al colectivelor de muncă vi
zînd eradicarea lipsurilor semnalate, îmbunătăţirea 
continuă a activităţii, ridicarea eficienţei economice 
prin sporirea producţiei vegetale şi animaliere.

Problemele enunţate au fost dezbătute în ancheta 
economică întreprinsă de redacţia noastră Ia ferma 
nr. 1 mixtă zootehnică a C.A.P, Şelimbăr. în ca
drul dezbaterilor şi-au spus cuvîntul:

Ing. MIHAIL TILLER, director general al Di
recţiei generale judeţene a agriculturii,

Ing. VASILE MUNTENAŞ, director adjunct al 
Direcţiei generale judeţene a agriculturii,

Med. vet. FLORIN BROSCAŢEANU, preşedinte
le Consiliului intercooperatist Sibiu,

Ing. ÄL. PREDA, inginer şef al C.A.P. Şelimbăr, 
Med. vet. KONRAD BAUMANN, şeful fermei nr. 

I mixtă zootehnică a C.A.P. Şelimbăr,
FILIP MODRAN, preşedintele C.A.P. Şelimbăr, 
CONST. RESTEANU, contabil şef al C.A.P. Şe

limbăr,
Med. vet. ARON BAILA, şeful circumscripţiei ve

terinare Şelimbăr.

270 tone de porumb boabe, 
120 tone orz şi 70—80 tone 
mazăre ş.a., cantităţi absolut 
necesare fermei noastre laîn- 
grăşătoria de porcine.

Ing. V. Muntenaş. Consider 
că şeful de fermă a ridicat

nişte probleme foarte impor
tante, de rezolvarea cărora 
depinde bunul mers al pro
ducţiei Direcţia generală a 
agriculturii va sprijini concret 
materializarea acestor pro
puneri.

Baza telinico-materială -  in 
gestiunea directă a fermei

Red.: In această perioa
dă. în toate unităţile se 
desfăşoară o amplă acţiu
ne, organizată de Direcţia 
generală judeţeană a agri
culturii în colaborare cu 
U.J.C.A.P., in privinţa con
trolului modului de prelua
re a bazei tehnico-materiaîe 
a fermelor specializate din 
C.A.P. de către conducerea 
acestor formaţii de lucru a- 
flate în al doilea an de ac
tivitate. Care este situaţia 
fermei nr. 1, mixtă zooteh
nică, din acest punct . de 
vedere?

Filip Modran: Şeful de fer
mă a preluat, pe bază de pro- 
cese-verbale, întreaga bază 
tehnico-materială pusă la dis
poziţie de consiliul de condu
cere. Ţin să precizez că sec
torul nostru zootehnic cuprin
de două ferme: nr. 1, mixtă 
zootehnică, Şelimbăr, care dis
pune la data actuală de 476 
bovine, din care 267 vaci şi 
juninci, 1125 porcine, din oa
re 154 scroafe şi scrofiţe, şi 
nr. 2, Veştem, care dispune 
de 331 capete de tineret bo
vin pentru creştere şi îngră- 
şare şi 1 236 ovine şi care este 
condusă de med. vet. Ana 
Stroia. La ambele ferme s-a 
încheiat procesul de preluare 
a bazei tehnico-materiale de 
către şefii de ferme.

Med. vet. K. Baumann: La 
sfîrşitul acestui an ferma 
noastră trebuie să aibă 448 
taurine, din care 320 vaci şi 
juninci, precum şi 1 200 por
cine, din care 155 scroafe şi 
scrofiţe. Dispunem de 4 graj
duri bune pentru bovine şi 4 
adăposturi corespunzătoare 
pentru porcine. Avem în do- 
taţie un camion — pentru 
transportul furajelor, cîteva 
atelaje, o tabără de vară pen
tru bovinele adulte, o lăptă- 
rie bine utilată, două tocători 
pentru suculente şi una — 
pentru grosiere, o moară cu 
ciocane, trei pompe electrice 
pentru apă, două bucătării fu
rajere la complexul porcin, un 
cîntar-basculă mobil, pentru 
controlul sporului în greutate 
la porcinele aflate în regim de 
îngrăşare şi alte utilaje.

Am preluat şi terenul desti
nat producerii unor furaje. 
Astfel, în gestiunea noastră 
directă se află 30 ha cu seca
ră masă verde, 55 ha cu po
rumb pentru siloz, 20 ha cu 
sfeclă furajeră, 79 ha cu lu- 
cernă în anul 1 şi 2. 131 ha 
cu trifoi în anul 1, 2 şi 3, pre
cum şi 250 ha fineţe naturale 
şi 300 ha păşune. Dar noi nu dis
punem de o formaţie comple
xă de lucru care să se ocupe 
şi de producerea furajelor. 
Executăm numai lucrările me
canizate, producerea sfeclei de 
furaj, recoltarea trifolienelor 
fiind încă de competenţa bri
găzilor de cîmp.

Red.: Cum se reflectă
noua organizare în realiza
rea producţiei şi care sini 
perspectivele îndeplinirii 
sarcinilor anuale ale pro
ducţiei animaliere din a- 
ceastă fermă?

Med. vet. K. Baumann: La
producţia de lapte de vacă, de 
exemplu, pe primele 4 luni

ale acestui an am înregistrat 
o depăşire de 125 hl la pro
ducţia totală şi de 136 hl la 
producţia marfă. Acum reali
zăm o producţie medie zilni
că de 5,3 litri lapte de la fie
care vacă furajată. Avem 
create toate condiţiile pentru 
ca indicatorii anuali planificaţi 
să-i realizăm în mod exem
plar.

C. Resteanu: în privinţa mo
dului de asigurare a unei efi- 
cienţe economice în acest sec
tor, mi se pare că un aspect 
este demn de remarcat. Dacă 
în cadrul planificării anuale 
producţia marfă reprezintă 78 
la sută — de altfel un procent 
destul de ridicat, în cadrul 
realizărilor obţinute in prime
le 4 luni ale acestui an pro
ducţia marfă reprezintă aproa
pe 85 la sută din producţia 
totală. Este meritul colecti
vului de muncă al fermei că 
a ştiut să reducă la maximum 
consumurile interne, contri
buind în acest fel într-o mă
sură sporită la realizările de 
ansamblu ale unităţii.

Ing. AL Preda: De aseme
nea, se poate menţiona că în 
această fermă s-a declarat şi 
se desfăşoară o luptă susţinu
tă pentru reducerea mortali- 
tăţilor.

Med. vet, Aron Băilă: La un 
efectiv rulat de peste 400 bo
vine, pe primele 4 luni ale 
acestui an s-au înregistrat 
doar 6 mortalităţi. Este şi a- 
eeasta o expresie concretă atlt 
a eficienţei acţiunilor sanita
ro-veterinare cit şi a aplicării 
corecte a întregului complex 
de măsuri tehnico-organizato- 
rice menite să asigure realiza
rea în cele mai bune condiţiuni 
a producţiei animaliere.

Filip Modran: în privinţa 
structurii efectivului este 
demn de remarcat faptul că 
în şeptel nu mai avem decît 
maximum 12 vaci necorespun
zătoare. Numai în acest an am 
schimbat cu I.C. 13 vaci re
condiţionate pe juninci ges- 
tante. In 1971 am făcut o pu
ternică asanare a şeptelului. In 
acest an, pînă acum, am cum
părat 28 vaci. Dar ţin să pre
cizez că orientarea noastră 
este către prăsilă proprie — 
ca singura bază rentabilă a 
reîmprospătării şeptelului.

Ing. V. Muntenaş: Unitatea 
dispune de condiţii optime 
împlinirii acestui deziderat 
major al activităţii în zooteh
nie. Prăsila proprie poate asi
gura reîmprospătarea norma
lă a şeptelului. De asemenea, 
aici, se acţionează intens şi 
pentru micşorarea la limită a 
diferenţei dintre efectivul fu
rajat şi cel aflat în producţie. 
O dovadă: datorită stării fi
ziologice bune a animalelor, 
în 4 luni ale acestui an s-au 
înregistrat 75 monte la vaci, 
faţă de indicatorul planificat, 
de 44.

Red.: Care sínt perspec
tivele realizării producţiei 
de carne?

Med. vet. K. Baumann: La
bovine, sarcina trimestrială a 
fost aproape îndeplinită (s-a 
înregistrat un minus de 560 
kg). Dar indicatorul anual va 
fi realizat. In privinţa pro

ducţiei de carne de porc, da
torită condiţiilor mai slabe de 
furajare, în primul trimestru 
avem o restanţă de 11 porci 
graşi. Dispunem însă de un 
efectiv de cca 800 porci aflaţi 
acum la îngrăşat. Dacă a- 
vem în vedere şi procentul de 
reformă la scroafe ajungem la 
concluzia că sarcina anuală, 
de 1 000 porci graşi livrabili, va 
fi realizată. Menţionez că nu 
concepem să cumpărăm pur
cei pentru a-i îngrăşa, ci ne 
organizăm singuri producerea 
purceilor necesari.

Med. vet. Aron Băilă: Efec
tivul de care dispunem, din 
rasa Marele Alb cu infuzie de 
Landrace, ne asigură obţine
rea a minimum 8 purcei în
ţărcaţi de la o scroafă fătă- 
toare. Pînă în prezent, de la

cele 44 fătări înregistrate am 
realizat 221 purcei. De la cele 
cca 150 scroafe vom obţine 
purceii necesari îngrăşătoriei. 
De altfel, în cadrul complexu
lui, dispunem de o maternita
te de scroafe, cu 50 boxe pen
tru fătări şi alte 150 locuri de 
cazare pentru scroafe în sălaş 
comun, la îngrăşătorie.

Ing. Al. Preda: Tot în cadrul 
dezvoltării bazei tehnico-mate- 
riale, demnă de menţionat este 
fertilizarea cu îngrăşăminte 
chimice pe 375 ha păşune. De 
asemenea, pentru sfecla fura
jeră s-au aplicat îngrăşăminte 
naturale, cu doză de 30 tone/ha 
pe întreaga suprafaţă a cul
turii. ‘ Acum continuăm aplica
rea îngrăşămintelor organice 
lichide pe fineţe naturale, cu 
vidanjeza.

formele noi de retribuire 
a m uncii-stim ulent in valori

ficarea capacităţii creatoare 
a colectivului

Red.: Baza tehnico-mate
rială existentă, în curs de 
dezvoltare şi modernizare, 
nu poate ii pusă In valoare 
fără aplicarea unor forme 
stimulatorii in retribuirea 
muncii oamenilor din sec
tor. Din acest punct de ve
dere, care sínt criteriile ca
re au stat la baza actualu
lui sistem de retribuire a 
muncii lucrătorilor din 
lermă?

Ing. Al. Preda: Dacă avem 
în vedere faptul că. In ultimă 
instanţă, oamenii primesc pen
tru munca lor, produse şi bani 
In directă proporţionalitate cu 
producţia realizată, putem afir
ma că aplicăm acordul global 
în retribuirea muncii în zoo
tehnie.

La baza calculului stau nor-, 
mele de lucru aprobate de a- 
dunarea generală.

Fiecare îngrijitor-mulgător, 
fiecare lucrător din fermă are 
stabilite sarcini precise de pro
ducţie şi, în funcţie de realiza
rea acestora, se face şi remu
nerarea muncii lui.

Med. vet. K. Baumann: Con
cret, lucrătorii sínt retribuiţi in 
funcţie de producţia realizată, 
pe bază de norme, în bani şi 
produse, conform hotărîrii adu
nării generale a cooperatorilor. 
In sectorul producţiei de lapte, 
fiecare îngrijitor-mulgător pri
meşte, pentru un hl lapte obţi
nut, 2,5 norme convenţionale 
pe timp de iarnă şi 1,5 norme 
convenţionale pe timp de vară. 
Pentru un viţel obţinut şi în
ţărcat — 10 norme convenţio
nale. De asemenea, pentru în
grijirea şeptelului, oamenii pri
mesc 0,02 norme convenţionale 
pe zi pentru o vacă. în acest 
sector am stabilit sarcini con
crete pentru fiecare îngrijitor- 
mulgător. în  timpul anului li 
se acordă, conform hotărîrilor 
adunării generale, 80 la sută 
din tariful de plată stabilit, ur- 
mind ca Ia 31 XII a.c. să se 
facă retribuirea în funcţie de 
realizările concrete ale sarci
nilor anuale de producţie.

Filip Modran: Aşa. cum este 
înscris în planul anual de pro
ducţie, valoarea unei norme 
convenţionale la noi în acest 
an este de 17 lei, din care 8 
lei In numerar. Lucrătorii din 
sectorul zootehnic urmează să 
primească produse şi bani, con
form repartizării stabilite.

Med. vet. K. Baumann: La 
sectorul junincilor gestante, a 
fost stabilită o normă de lucru 
de 23 capete; pentru îngrijirea 
acestui lot, lucrătorul primeş
te 1,6 norme convenţionale pe

Oamenii si virtuţile lori 1

politico-profesionale

-c.

Filip Modran: Avem oameni 
buni în zootehnie. In mare mă
sură, se respectă programul de 
lucru, există disciplină şi in
teres din partea lucrătorilor 
din zootehnie. Nu avem cazuri 
de sustrageri din producţie. 
Oamenii răspund la solicitările 
noastre care sínt tot mai mari 
în condiţiile unei producţii mo
derne.

Med. vet. Florin Broscăţeanu:
'Am fost impresionat de mo
dul cum lucrează oamenii, mai 
ales la complexul porcin. Aici 
domneşte o desăvîrşită ordine, 
lucrătorii se ajută între eij 
consider că este un colectiv 
de muncă bine închegat. în 
adăposturi este curat, se res
pectă cu stricteţe indicaţiile 
tehnice ale specialiştilor.

Med. vet. K. Baumann: La 
sectorul vaci pentru lapte a-

Med. vet. K. Baumann: Da,
această familie a dat mulţi 
„zootehnişti" fermei noastre. 
Surorile Menning — Elena, Ma
ria, Katharina, Hilda, Sofia, 
Susanna — toate lucrează ca 
îngrijitoare mulgătoare la va
cile pentru lapte. Fiul Măriei 
Menning, Wilhelm, lucrează 
la Iotul de juninci, ca îngriji
tor. Soţul Susannei, Dumitru 
Cruciat, lucrează alături de so
ţia sa. Mama lui Dumitru Cru

ciat, Roza Cruciat, este înca
drată la complexul porcin. Fra
tele celor 6 harnice lucrătoare. 
Martin Menning, lucrează ca 
îngrijitor la sectorul porcin. 
Alt frate, Torna, împreună cu 
soţia lui, Sofia, au lucrat pînă 
mai ieri Ia îngrijirea vacilor 
proprietate C.A.P., acum fiind 
angajaţi la ciurda satului. T/ ul 
Susannei Menning, Gerhard, es
te conductor de atelaj în zoo
tehnie.

In centrul tuturor preocupări
lor si tel ai tuturor acţiunilor:i i  i

sporirea producţiei animaliere, 
ridicarea eficientei economicei

a activităţii

zi. Pentru tineretul bovin de 
la 0 la 6 luni s-a stabilit o 
normă de lucru de 20 capete, 
pentru aceeaşi retribuire.

în sectorul creşterii şi îngrS- 
şării porcinelor, retribuirea 
muncii se face tot pe bază de 
norme convenţionale, în func
ţie de rezultatele de producţie. 
La lotul aflat la îngrăşare s-a 
stabilit ca pentru îngrijirea a 
140 capete să se atribuie 1,4 
norme convenţionale zilnic. 
Tineretul porcin in creştere a 
fost repartizat, de asemenea, 
in loturi. îngrijirea unui lot 
de 150 purcei este echivalată 
cu 1,6 norme convenţionale 
pentru fiecare zi. Pentru îngri
jirea a 23 scroafe gestante, lu
crătorul primeşte 1,6 norme 
convenţionale zilnic, la fel cit 
primeşte şi cel care are în pri
mire 75 scroafe aflate in re- 
paos de reproducţie.

■Şi în acest sector eu fost sta
bilite sarcini de producţie pen
tru fiecare lucrător. Se urmă
reşte sistematic modul de rea
lizare a sporului In greutate. 
Şi numai in funcţie de realiză
rile concrete se va acorda, la 
sfîrşitul anului, cuantumul 
concret al retribuirii muncii. •

Red.: Acest sistem de re
tribuire a muncii tşl aduce 
contribuţia directă la stimu
larea iniţiativelor şi hărni
ciei oamenilor din sector?

Ing. Mihail Tiller: Conduce
rea C.A.P. a acceptat de la în
ceput, ca o predestinare, per
petuarea unor condiţii mai di
ficile de aprovizionare cu fu
raje. Concret, nu a existat si
guranţa asigurării condiţiilor 
optime de furajare şi, în acest 
context, nu i s-a putut cere 
colectivului de lucrători din 
zootehnie să se angajeze in 
realizarea totalitară a unor pro
ducţii animaliere rentabile.

Ing. Al. Preda: Sínt sarcini 
mari, iar baza furajeră — deo
camdată nu o putem asigura 
din producţie proprie. Este 
drept, după cum sínt îngrijite 
animalele, la fel este şi pro
ducţia care se realizează. Ca 
atare, nu mai era nevoie să 
acordăm norme şi pentru îngri
jirea animalelor, ci numai pen
tru producţia obţinută. Ne-am 
gîndit mult la acest lucru şi în 
perioada imediat următoare 
vom analiza cu spirit de răs
pundere această problemă, vom 
crea baza materială optimă a- 
plicării acestei măsuri şi, în 
cel mai scurt timp vom per
fecţiona şi mai mult şi formele 
de retribuire a muncii care se 
aplică în zootehnie.

Ing. M. Tiller: Apreciez că 
efortul general al conducerii 
fermei şi al consiliului de con
ducere urmăreşte realizarea u- 
nei eficiente economice cit mai 
ridicate. Sint aplicate măsuri 
pentru reducerea cheltuielilor 
materiale de producţie, pentru 
realizarea unor producţii cit 
mai ridicate cu un consum de 
furaje şi de muncă tot mai scă
zut. Ferma dispune de pîrghil 
sigure pentru ridicarea eficien
ţei activităţii. încă de la în
ceput, prin organizarea muncii 
şi a producţiei, se asigură o 
profilare şi specializare precisă 
a formaţiei de lucru. Apoi, fer
mierul — cadru tehnic cu pre
gătire superioară — este ele
mentul dinamic, ce polarizează 
întregul efort creator al colec
tivului în direcţia introducerii 
şi promovării noului în produc
ţie. Retribuirea muncii dispune 
de forme noi, stimulatorii. în 
acest sens, consider necesară 
o subliniere: tarifele de plată 
să fie stabilite cit se poate de 
judicios, pentru ca, intr-ade
văr, omul să fie plătit după e- 
fortul depus la realizarea pro
ducţiei.

Med. vet. K. Baumann: La 
porciné, de exemplu, acum 
realizăm un spor mediu zilnic 
în greutate de 450 grame la 
loturile aflate in regim de in- 
grăşare. Pe primele 4 luni a- 
cesta a fost însă de numai 350 
g. Greutatea de 100 kg este 
ajunsă la zece luni, iar kilo
gramul de spor in greutate se 
realizează cu un consum de 
4,84 U.N.

Ing. V. Muntenaş: Apreciez 
că acest consum nu este exa
gerat. Bineînţeles, condiţiile de 
realizare a producţiei animalie
re mai pot fi mult îmbunătă
ţite. Mai este încă loc pentru 
mai bine. Mai ales în privinţa 
reducerii consumului de mun
că manuală în sector. Consider 
că ferma se află în plin efort 
de modernizare. Acest proces 
însă trebuie intensificat.

Med. vet. Florin Broscăţeanu:
Ne gîndim la modificarea teh
nologiei de lucru în procesul 
de îngrăşare a porcilor. Adă
posturile sint corespunzătoare, 
însă este absolut obligatorie o 
restructurare a spaţiilor de pro
ducţie, o accelerare a mecani
zării, pentru ca fiecare m p din 
îngrăşătorie să producă mai 
mult, mai eficient.

Med. vet. K. Baumann: La 
ingrăşătoria de porcine şi a- 
nume, în maternitate, avem in
troduse radiatoare pentru în
călzit. Pentru 1973 am coman
dat hrănitoare şi adăpători au
tomate. Acestea ne vor costa 
In jur de 20 000 lei. De aseme
nea, vom introduce două aero-

terme: In ingrăşătoria şl tn
crescătorie.

Red.: In ce constă eficien
ţa acestor modernizări?

Med. vet. K. Baumann: în a-
ceste noi condiţii, consumul de 
U. N. pe kilogramul de spor 
In greutate va fi mai mic. Da
că în prezent media anuală a 
acestui consum este de 5 U. N„ 
estimăm că vom ajunge la 4,5 
U.N. Accelerîndu-se ritmul de 
consum, se va realiza ó îngră-, 
şare mai rapidă. Astfel, ciclul,, 
de realizare a greutăţii medii 
de livrare va putea fi scurtat 
cu 20 zile. Dacă mai adăugăm^ 
şi faptul că echipa de deser*. 
vire de la complexul porcin: 
va fi redusă cu 2 oamenii, este 
evidentă sporirea eficientei e-̂  
conomice a activităţii din sec-, 
tor.

Ing. Al. Preda: Vom lua mă
suri pentru introducerea apei 
curente in complexul porcin. 
Avem un bazin de apă, din el 
va trebui să facem racordarea 
cu adăposturile. In felul acesta 
vom uşura mult munca oame- Í;
nilor. Aş vrea să mai aduc In É
discuţie o problemă. Am in- ■?
tenţionat să introducem alimen- 
tarea automată cu apă în gijij- 
durile de la Şelimbăr. Am dis- ţ j | 
cutat cu mecanizatorii, In sen- ■";« 
sul de a se angaja în executa- Í  
rea acestui obiectiv. Dar nu am \  
găsit înţelegere, deşi după cite  ̂
ştiu eu, este o obligaţie a 
S.M.A. de a extinde mecaniza- s
rea în zootehnie. Am umblat <
de ne-am săturat după ţeavă \
necesară. I.A.T.M. 32 Sibiu nu f
ne sprijină în acţiunea noastră. |
în aceste condiţii, cind nici \
Trustul judeţean pentru îneca- |
mizarea agriculturii, nici Intre- |
prinderea pentru aproviziona- í
rea tehnică a agriculturii nr. I
32 Sibiu nu manifestă recenţi- J
vitate faţă de strădaniile noas- | f
tre, cum să ne descurcăm sin-,: f |  
guri?

Med vet. K. Baumann: To- f
tuşi, ne vom zbate şi vom |
introduce apa în grajduri. în Í
acest mod, estimăm să sporim J
producţia de lapte de vacă tn ;
mod apreciabil, cu 15—20 la $
sută.

Tot pentru sporirea produc- Í
ţiei vom organiza un Iot de 45 J
vaci de elită pe care le vom i
furaja preferenţial în regim de i
supraalimentaţie în timpul pă- jj
sunatului. Estimăm că numai J
aplicarea acestei măsuri se va Í
solda cu un spor de producţie $
de cca 80 hl lapte de vacă. \
De asemenea, avem de glnd ^
ca la tabăra de vară din „Va- \
lea Cisnădiei", unde păşunea í
este tarlalizată, să facem păşu- s
natul de noapte al întregului s
lot de vaci ce se va afla acolo. $
Vom obţine în acest mod un \
alt spor de producţie. j ,

vem 24 oameni, iar la com
plexul porcin — 4. Să nu idea
lizăm: mai avem şi necazuri in 
sector. Dar oameni ca Maria 
Menning, Dumitru Cruciat, Su
sanna Schuster, Katharina Men
ning, Sofia Menning ş.a., de la 
sectorul vaci pentru lapte, sau 
Roza Cruciat, Ana Poşa, Mar
tin Menning, Elena Dencov ş.a., 
de la complexul porcin, îşi a- 
duc o mare contribuţie la re
zolvarea problemelor diurne, 
sint factorii de bază în realiza
rea producţiei animaliere.

Red.: Observ că printre 
cei citaţi apare des un nu
me: Menning. Aveţi vreo 
explicaţie mai deosebită?

Filip Modran: Dacă cei din 
familia Menning ar face in
tr-o zi „grevă*, am fi in mare 
încurcătură cu sectorul zooteh
nic.

Ciştigul cel mai important este, fără îndoială, for
marea gindirii economice a cadrelor de conducere, 
a colectivului de muncă. Experienţa pozitivă acu
mulată, creşterea capacităţii organizatorice a oame
nilor facilitează accelerarea procesului activ de mo
dernizare a producţiei animaliere. Perfecţionarea 
cadrului organizatoric este o condiţie necesară, dar 
nu suficientă pentru sporirea producţiei şi ridica
rea eficienţei economice a activităţii. Trebuie mai 
multă perseverenţă şl hotărîre în aplicarea măsu
rilor tehnice eficiente, în promovarea noului în pro
ducţie, acestui proces de mare importanţă confe- 
rindu-i un caracter ştiinţific, bine documentat.

Rezultatele obţinute pînă acum Ia ferma nr. I 
mixtă zootehnică a C.A.P. Şelimbăr demonstrează 
largile posibilităţi de care dispune agricultura coo
peratistă pentru sporirea continuă a producţiei zoo
tehnice. Totodată, aceste realizări obligă colectivul 
de muncă la o concentrare a eforturilor creatoare 
în direcţia ridicării pe trepte superioare a activi
tăţii de producţie, pentru îndeplinirea exemplară a 
sarcinilor de producţie prin aplicarea consecventă 
a politicii agrare a partidului nostru.

Pagină realizată 'de 
Gh. Grădinarii
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a  R. D. Germane în ţara noastră
T o a s tu l

tovarăşului
NICOLAE

C E A U Ş E S C U
(Urmare din pag. !)

daritate cu tinerele state care au păşit pe calea dez
voltării independente, sprijinim in mod ierm mişcările 
de eliberare naţională, lupta popoarelor împotriva co
lonialismului şi neocolonialismului, a oricăror iorme 
de dominaţie şi asuprire. O puternică manifestare a 
solidarităţii noastre cu aceste popoare a constituit-o 
şi recenta vizită pe care am făout-o în 8 state de pe 
continentul african.

în spiritul coexistenţei paşnice, promovăm largi re
laţii cu toate ţările lumii, fără deosebire de orînduire 
socială. Ia  temelia tuturor relaţiilor noastre interna
ţionale situăm în mod ferm principiile respectării mu
tuale a independenţei şi suveranităţii naţionale, egali
tăţii in drepturi, neamestecului în treburile interne şi 
avantajului reciproc, ale nerecurgerii la forţă sau la 
ameninţarea cu folosirea forţei in raporturile inter
statale.

România consideră că trebuie acţionat cu toată fer
mitatea pentru înfăptuirea securităţii europene care să 
ducă la aşezarea relaţiilor dintre state pe baze noi, 
la dezvoltarea colaborării lor multilaterale, pe baza 
deplinei egalităţi în drepturi, la înlăturarea tuturor 
factorilor de tensiune şi încordare din vtaţa politică 
a continentului. în acest spirit ţara noastră a acţionat 
consecvent pentru dezvoltarea relaţiilor cu toate sta
tele europene, pentru intensificarea contactelor şi pro
movarea metodei tratativelor în soluţionarea proble
melor litigioase. Eforturi pozitive au depus în acest 
sens ţările socialiste din Europa, alte state iubitoare 
de pace. Un pas important pe calea destinderii şi co
laborării în Europa ar fi de natură să-l reprezinte ra
tificarea tratatelor dintre Uniunea Sovietică, Republica 
Populară Polonă — şi Republica Federală a Germaniei.
O însemnătate deosebită pentru însănătoşirea clima
tului european are, de asemenea, acordul cvadripartit 
realizat în problema Berlinului occidental. De altfel, 
una din marile schimbări produse în viaţa internaţio
nală, în raportul de forţe mondial este tocmai creş
terea continuă a influenţei socialismului, afirmarea tot 
mai puternică pe plan politic, economic şi spiritual 
a ţărilor socialiste.

Stimaţi tovarăşi.
Tratatul pe care-1 vom semna, prevede cadrul con

lucrării ţărilor noastre pe arena internaţională, în lup
ta pentru înfăptuirea aspiraţiilor progresiste ale ome
nirii, pentru victoria forţelor antiimperialiste, pentru 
pace şi colaborare între popoare.

România a militat şi militează cu consecvenţă pen
tru ca Republica Democrată Germană — stat liber şi 
suveran, iubitor de pace — să poată participa, în con
diţii de deplină egalitate, la viaţa internaţională, la 
soluţionarea marilor probleme care confruntă continen
tul nostru şi întreaga omenire. In acest spirit ne-am 
pronunţat şi ne pronunţăm consecvent pentru recu
noaşterea Republicii Democrate Germane de către 
toate statele, pe baza principiilor dreptului interna
ţional, pentru primirea ambelor state germane în Or
ganizaţia Naţiunilor Unite şi în organismele sale, pen
tru normalizarea raporturilor dintre Republica Demo
crată Germană şi Republica Federală a Germaniei. 
Constatăm cu satisfacţie cursul pozitiv luat în acest 
sens, ca rezultat, atit al creşterii prestigiului Republi
cii Democrate Germane pe arena mondială, cit şi al 
luptei forţelor socialismului, progresului şi păcii, a 
opiniei publice înaintate.

România acordă o atenţie deosebită dezvoltării co
laborării şi solidarităţii cu statele socialiste. Ţara 
noastră promovează largi relaţii economice, politice, 
tehnico-ştiinţifice, culturale cu ţările membre ale 
C.A.E.R. in spiritul Programului complex adoptat la 
Bucureşti, menit să asigure progresul neîntrerupt al 
fiecărei economii naţionale, înilorirea fiecărei naţiuni 
socialiste. Desigur, mai sínt forţe reacţionare care se 
opun acestui curs pozitiv, dar sintern convinşi că po
poarele, forţele iubitoare de pace vor putea impune 
cursul destinderii şi iniăptuirea securităţii pe conti
nentul european.

Considerăm că există premise favorabile penlru a se 
trece, în cel mai scurt timp, la organizarea şt ţinerea^ 
conferinţei general-europene, consacrată securităţii şi 
colaborării. |

finind seama de faptul că pacea este indivizibilă, , 
poporul nostru militează pentru stingerea focarelor de 
război şi încordare existente in lume. In acest sens Ţ 
ne pronunţăm cu fermitate pentru încetarea războiului 1 
dus de Statele Unite ale Americii ín Vietnam şi con
damnăm cu toată severitatea măsurile recente, a- f  
doptate de S.U.A., care reprezintă un grav pericol |  
pentru pacea şi securitatea internaţională. Considerăm * 
că este necesar ca Statele Unite să-şi retragă trupele 
din Indochina, să respecte dreptul popoarelor vietna
mez, cambodgian şl laoţian de a-şt hotărî singure soar
ta. în ce priveşte Orientul Apropiat, susţinem în mod 
ferm principiul reglementării conflictului, in spiritut 
rezoluţiei Consiliului de Securitate din noiembrie 1967, 
pronunţîndu-ne pentru retragerea trupelor israeliene 
din teritoriile arabe ocupate, pentru asigurarea inte
grităţii şi suveranităţii fiecărui stat din această regiu
ne, pentru soluţionarea problemei populaţiei palesti
niene potrivit intereselor sale naţionale.

România consideră necesar ca toate statele — fie 
ele mari sau mici — să participe activ la viaţa inter
naţională, ca toate problemele spinoase care confrun
tă omenirea să iie soluţionate cu contribuţia tuturor 
ţărilor interesate. In ce o priveşte, ţara noastră va 
face şi in viitor tot ce depinde de ea pentru instau
rarea în lume a unor relaţii trainice de respect şi în
credere între naţiuni, de colaborare şi pace.

Stimaţi tovarăşi,
v îmi exprim încă o dată convingerea că vizita dum
neavoastră în România, se va înscrie ca un moment 
deosebit de important în evoluţia relaţiilor dintre ţă
rile şi partidele noastre, în interesul cauzei generale 
* socialismului şi păcii, al colaborării între popoare.

Cu aceste giuduri, doresc să ridic paharul în sănă
tatea tovarăşului Honecker, a tovarăşului Stoph şi a 
tuturor oaspeţilor noştri din Republica Democrată Ger
mană,

pentru prietenia şi colaborarea multilaterală dintre 
partidele, ţările şi popoarele noastre;

pentru triumful cauzei socialismului;
pentru unitatea ţărilor socialiste şi a partidelor co

muniste şi muncitoreşti;
pentru prietenie şi pace între popoare!

Toastul
tovarăşului

E R IC H
H O N E C K E R

(Urmare din pag. î)

tutui nostru dinlr-un focar al războaielor imperialiste 
de agresiune, într-o zonă a păcii, securităţii şi co
laborării.

Noi nu avem Intenţia să ne amestecăm în treburile 
interne ale R.F. a Germaniei. Dar trebuie să constat 
că amînarea ratificării Acordurilor de către Bundesta
gul R.F. a Germaniei este de natură să întărească 
neîncrederea popoarelor faţă de acele forţe restaura- 
tive din R.F. a Germaniei care doresc în mod vădit 
să menţină deschisă o portiţă revanşismuluî.

Populaţia R.D. Germane este dezamăgită că în ciuda 
politicii constructive a R.D.G., in poiida progreselor 
obţinute pînă acum în normalizarea relaţiilor între 
R.D.G. şi R.F. a Germaniei, ratificarea Acordurilor de 
către Bundestagul R.F, a Germaniei a fost din nou a- 
minată. Amînarea ratificării Acordurilor pe un timp 
nedeterminat ar duce şi Ia faptul că nu s-ar putea 
realiza un larg schimb de păreri între R.D.G. şi gu
vernul Brandt privind normalizarea relaţiilor dinire 
R.D.G. şi R.F. a Germaniei. Neratliicarea Acordurilor 
ar fi, de asemenea, în dauna tuturor popoarelor, în- 
trucît intrarea în vigoare a Acordurilor dinire U.R.S.S. 
şi R.F. a Germaniei, cit şi dintre R.P. Polonă şi R.F. 
a Germaniei, ar face mai sigură pacea in Europa. în 
aceeaşi măsură, acest lucru este valabil pentru intra
rea in vigoare a Acordului cvadripartit în legătură cu 
Berlinul occidental, a Acordurilor şi înţelegerilor între 
R.D.G. şi R.F. a Germaniei, cit şi între republica noas
tră şi Senatul Berlinului occidental.

Ne exprimăm speranţa că, pînă Ia urmă, raţiunea 
va triumfa şi că vor putea fi realizaţi noi paşi în 
direcţia securităţii europene, in special în vederea con
vocării in curînd a Conferinţei pentru securitatea eu
ropeană. în interesul păcii şi securităţii europene, este 
neapărat necesar ca R.F. a Germaniei să recunoască 
nevalabilitatea Acordului de Ia München de la bun 
început.

Dragi tovarăşi şi prieteni.
Simpatia noastră şi sprijinul solidar slut de partea 

acelor popoare care luptă pentru pace, libertate şt 
independenţă naţională. Noi ne situăm ferm de par
tea viteazului popor vietnamez şi cerem încetarea ne- 
întîrziată a agresiunii S.U.A. împotriva R.D. Vietnam, 
cit şi retragerea totală şi în acelaşi timp necondiţio
nată a agresorilor S.U.A. şi a sateliţilor lor din Viet
namul de sud.

Republica Democrată Germană sprijină hotărit cerin
ţele juste ale popoarelor arabe. Noi sîntcm pentru re
tragerea trupelor israeliene din teritoriile arabe ocu
pate şi pentru o soluţie politică a conflictului în O- 
rientul Apropiat, coniorm rezoluţiei Consiliului de 
Securitate al Organizaţiei Naţiunilor Unite din 22 no
iembrie 1967.

Dragi prieteni şi tovarăşi.
In numele membrilor delegaţiei noastre de partid 

şi guvernamentale, aş vrea să-mi exprim convingerea 
că vizita noastră şi semnarea Tratatului de prietenie, 
colaborare şi asistenţă mutuală vor contribui la adân
cirea pe mai departe a relaţiilor frăţeşti între parti
dele, statele şi popoarele noastre.

Vă rog să ridicaţi paharul împreună cu mine şl să 
ciocnim pentru dezvoltarea multilaterală a prieteniei 
şi colaborării între Republica Democrată Germană şi 
Republica Socialistă România,

pentru unitatea şi coeziunea comunităţii statelor so
cialiste, pentru primul stat socialist din lume, Uniu
nea Sovietică, şi gloriosul Partid Comunist al Uniunii 
Sovietice,

pentru lupta noastră comună, pentru socialism şl 
pace,

în sănătatea membrilor Comitetului Central şl a se
cretarului general al Partidului Comunist Român, to
varăşul Nicolae Ceauşescu,

in sănătatea membrilor Consiliului de Miniştri al Re
publicii Socialiste România şi a preşedintelui său, to
varăşul Ion Gheorghe Maurer, şi

pentru binele şi in sănătatea tuturor tovarăşilor şi 
prieteni români prezenţi!

R ecepţie
Seara, Comitetul Central al Partidului Comunist Român 

şi Consiliul de Miniştri al Republicii Socialiste România 
au oferit o recepţie în onoarea delegaţiei de partid şi 
guvernamentale a Republicii Democrate Germane, con
dusă de tovarăşii Erich Honecker prim-secretar al C.C. 
al P.S.U.G., şi Willi Stoph, membru al Biroului Politic 
al C.C. al P.S.U.G., preşedintele Consiliului de Miniştri 
al R.D. Germane.

Au luat parte tovarăşii Nicolae Ceauşescu, Ion Gheorghe 
Maurer, Emil Bodnaraş, Manea Mănescu, Paul Nioulescu- 
Mizil, Gheorghe Pană, Gheorghe Rädulescu, Virgil 
Trofin, Ilie Verdeţ, membri şi membri supleanţi ai Co
mitetului Executiv al C.C. al P.C.R., secretari ai C.C. al 
P.C.R., membri ai C.C. al P.C.R., ai Consiliului de Stat 
şi ai guvernului, conducători de instituţii centrale şi 
organizaţii obşteşti, oameni de ştiinţă, artă şi cultură, 
ziarişti români şi străini.

Au participat tovarăşii dr. Kurt Fichtner, Otto Winzer, 
Oskar Fischer, dr. Hans Voss, Gerd König, precum şi 
persoanele oficiale care însoţesc delegaţia Republicii' De
mocrate Germane.

A luat parte, de asemenea, tovarăşul Santiago Carrillo, 
secretar general al Partidului Comunist din Spania, care, 
la invitaţia C.C. al P.C.R., face o vizită in ţara noastră.

Au participat, de asemenea, şefi ai misiunilor diplo
matice acreditaţi în România şi alţi membri ai corpului 
diplomatic.

Înainte de începerea recepţiei, au fost intonate imnu
rile de stat ale Republicii Democrate Germane şi Repu
blicii Socialiste România.

Recepţia s-a desfăşurat într-o atmosferă caldă, priete-

(Urmare din pag. 1)

trale şi organizaţii obşteşti, generali 
şi ofiţeri superiori, ziarişti români 
şi corespondenţi ai presei străine.

Erau prezenţi şefi de misiuni 
diplomatice acreditaţi ia Bucureşti, 
membrii Ambasadei Republicii 
Democrate Germane, alţi mem
bri ai corpului diplomatic.

Avionul cu care au călătorit solii 
poporului Republicii Democrate 
Germane a aterizat la ora 10,30. De 
la intrarea în spaţiul aerian al Ro
mâniei, aeronava a fost însoţită de 
avioane cu reacţie ale forţelor 
noastre armate.

La coborîrea din avion, tovarăşii 
Erich Honecker şi Willi Stoph sínt 
salutaţi cordial de tovarăşii Nicolae 
Ceauşescu şi Ion Gheorghe Maurer. 
Conducătorii de partid şi de stat ai

celor două ţări îşi string prieteneşte 
mîinile, îşi adresează urări căldu
roase.

Comandantul gărzii de onoare pre
zintă raportul. Se intonează imnuri
le de stat ale Republicii Democrate 
Germane şi Republicii Socialiste 
Románia, în timp ce se trag 21 sal
ve de artilerie.

Tovarăşii Erich Honecker şi
Nicolae Ceauşescu, Willi Stoph şi
Ion Gheorghe Maurer trec în re
vistă garda de onoare.

Oaspeţilor le sínt prezentaţi apoi 
şefii misiunilor diplomatice şi per
soanele oficiale române venite în 
întîmpinare.

De pe un podium special amena
jat pe platoul central al aeroportu
lui, tovarăşii Erich Honecker şi
Nicolae Ceauşescu, Willi Stoph şi

Ion Gheorghe Maurer primesc defi
larea gărzii de onoare.

î,n aclamaţiile a mii de bucureş- 
teni veniţi să întîmpine pe înalţii 
oaspeţi, să le adreseze urări de bun 
sosit, conducătorii de partid şi de 
stat ai celor două ţări se îndreaptă 
spre salonul oficial al aerogării. 
Pionieri oferă buchete de flori.

După ceremonia sosirii pe aero
port, tovarăşii Erich Honecker şi 
Nicolae Ceauşescu, Willi Stoph şi 
Ion Gheorghe Maurer iau loc în 
maşini deschise escortate de moto- 
ciclişti şi se îndreaptă spre reşe
dinţa rezervată oaspeţilor.

La intrarea în Capitală, ca şi pe 
întregul traseu de la aeroport şi pî
nă la reşedinţă, zeci de mii de ce
tăţeni salută cu căldură pe conducă
torii de partid şi de stat ai celor

Convorbiri 
oficiale 

la Palatul 
Consiliului

de Stat
Soi, la Palatul Consiliului de Stat, 

au avut loc convorbiri oficiale între 
delegaţia de partid şi guvernamentală 
a Republicii Socialiste România şi 
delegaţia de partid şi guvernamen
tală a Republicii Democrate Ger
mane.

Din partea română, la convorbiri au 
participat tovarăşii Nicolae Ceauşescu, 
secretar' general al Partidului Comu
nist Român, preşedintele Consiliului 
de Stat al Republicii Socialiste Ro
mânia, Ion Gheorghe Maurer, mem
bru al Comitetului Executiv, al Pre
zidiului Permanent al C.C. al P.C.R., 
preşedintele Consiliului de Miniştri, 
Mihai Marinescu, membru al C.C. al 
P.C.R., vicepreşedinte al Consiliului 
de Miniştri, preşedintele părţii româ
ne în Comisia interguvernamentală 
de colaborare economică româno- 
germană, Corneliu Mănescu, mem
bru al C.C. al P.C.R., ministrul afa
cerilor externe, Teodor Marinescu, 
membru al C.C. al P.C.R., şeful Sec
ţiei relaţii externe a C.C. al P.C.R., 
Vasile Gliga, adjunct al ministrului 
afacerilor externe, Vasile Vlad, mem
bru supleant al C.C. al P.C.R., am
basadorul României în R.D. Germa
nă.

Au participat de asemenea, tovarăşii 
Ştefan Bîrlea, membru al C.C. al 
P.C.R., şef al Protocolului de stat 
de pe lingă Consiliul de Stat al Re
publicii Socialiste România, cu ran
gul de ambasador, Mihai Drăgănes- 
cu, Constantin Mitea şi Gheorghe 
Oprea, membri supleanţi ai C.C. al 
P.C.R., consilieri la C.C. al P.C.R., 
Grigore Bargăoanu, vicepreşedinte ai 
Comisiei guvernamentale de colabo
rare şi cooperare economică şi teh
nică, Gheorghe Roşu, şef de sector 
la Secţia relaţii externe a C.C. al 
P.C.R., Gheorghe Diaconescu, amba
sador, director în Ministerul Aface
rilor Externe.

Din partea Republicii Democrate 
'Germane au luat parte tovarăşii Erich 
Honecker, prim-secretar al Comite
tului Central al Partidului Socialist 
Unit din Germania, Willi Stoph, 
membru al Biroului Politic al Co 
mitetului Central al Partidului So 
cialist Unit din Germania, preşedin 
tele Consiliului de Miniştri al Re 
publici! Democrate Germane, dr 
Kurt Fichtner, membru supleant al 
C.C. al. P.S.U.G., vicepreşedinte al 
Consiliului de Miniştri, preşedintele 
părţii germâne în Comisia Intergu- 
vornamentală de colaborare econo
mică româno-germană, Otto Win
zer, membru al C.C. al P.S.U.G., mi
nistrul afacerilor externe, Oskar Fi
scher, membru al C.C. al P.S.U.G., 
adjunct al ministrului afacerilor ex
terne, dr. Hans Voss, ambasadorul 
R.D. Germane îa Bucureşti, Gerd 
König, adjunct al şefului Secţiei in
ternaţionale a C.C. al P.S.U.G.

Au participat, de asemenea, tovarăşii 
Frank Joachim Hermann şi Achim 
Wolf, consilieri ai primului secretar 
al C.C. al P.S.U.G., Willi Ulmann, 
şef de sector la Secţia internaţiona
lă a C.C. al P.S.U.G., Helmut Zie- 
bart, directorul Direcţiei Europa de 
sud-est din M.A.E., Peter Lorf, şeful 
direcţiei de presă şi informaţii din 
M.A.E., Siegfried Bock, şeful di
recţiei de sinteză din M.A.E., Sieg
fried Gorn, şeful sectorului pentru 
România din Comitetul de Stat al 
Planificării.

în timpul convorbirilor, cele două 
delegaţii s-au informat reciproc a- 
supra realizărilor Republicii Socialis
te România şi Republicii Democrate 
Germane în dezvoltarea economiei, 
ştiinţei şi culturii socialiste, precum 
şi asupra preocupărilor actuale şi de 
perspectivă ale Partidului Comunist 
Român şi Partidului Socialist Unit 
din Germania pentru asigurarea 
progresului multilateral al societăţii 
socialiste. Cele două părţi au făcut 
un schimb de păreri cu privire la 
dezvoltarea continuă, pe multiple 
planuri, a relaţiilor dintre cele două 
ţări. S-a exprimat dorinţa ca ele să 
se extindă şi să se diversifice în 
continuare pe măsura posibilităţilor 
mereu în creştere ale celor două 
ţări, în folosul şi interesul ambelor 
popoare, al cauzei socialismului şi 
păcii în Europa şi în întreaga lume.

Au fost, de asemenea, abordate 
probleme Internaţionale de interes 
comun.

Convorbirile s-au desfăşurat într-o 
atmosferă caldă, tovărăşească, de 
deplină înţelegere, stimă şi respect 
reciproc.

’două ţări, aclamă îndelung pentru 
prietenia dintre cele două popoare, 
pentru colaborarea dintre partidele, 
ţările Şi popoarele noastre. Se flu
tură steguleţe ale Republicii Demo
crate Germane şi Republicii Socia
liste România.

Urînd oaspeţilor bun-venit pe pă- 
ipîntul României socialiste, cetăţenii 
Capitalei îşi exprimă convingerea 
că relaţiile de prietenie şi colabora
re multilaterală dintre Partidul Co
munist Român şi Partidul Socialist 
Unit din Germania, dintre Republi
ca Socialistă România şi Republica 
Democrată Germană se vor dezvol
ta în continuare in folosul ambelor 
popoare, al unităţii ţărilor socialis
te şi, mişcării comuniste internaţio
nale, al cauzei păcii în Europa şi în 
întreaga lume.

(Agerpres)

viaţa internaţională
Noile m ăsuri de 

e sc a la d a re  a  r ă z 
boiului în  Vietnam 

condam nate 
de opinia publică 

m ondială
Belgrad 11 (Agerpres). — întru

nit sub preşedinţia lui Gemal Biedici, 
Consiliul Executiv Federal al Iugo
slaviei a examinat situaţia creată 
ca urmare a hotărîrilor guvernului 
S.U.A. privind minarea intrărilor în 
porturile R.D. Vietnam, transmite a- 
gentia Taniug.

Guvernul şi popoarele R.S.F. Iu
goslavia, se arată în declaraţia dată 
publicităţii la încheierea reuniunii, 
condamnă hotărîrea guvernului 
S.U.A. privind minarea tuturor in
trărilor în porturile RD. Vietnam şi 
bombardarea în masă a acestei ţări 
lovite de război. Aceste acţiuni în
seamnă o extindere a războiului şi 
a distrugerilor în această regiune şi 
ameninţă direct pacea şi securitatea 
internaţională.

Iugoslavia socialistă, relevă decla
raţia, reafirmă sprijinul său deplin 
pentru poporul vietnamez şi lupta 
lui eroică pentru libertate şi inde
pendenţă. Iugoslavia este ferm con
vinsă că nici o forţă militară nu 
poate învinge un popor hotărit 
să reziste in lupta pentru libertate 
şi independenţă şi că nimeni nu are 
dreptul să hotărască soarta unui po
por, în afară de el însuşi. De aceea, 
singura cale de rezolvare a acestei 
probleme este retragerea deplină şi 
imediată a trupelor americane şi a 
efectivelor militare din, întreaga In
dochina.

împreună cu celelalte ţări iubitoa
re de pace, Iugoslavia va depune 
toate eforturile şi va sprijini orice 
măsură ce poate contribui la crearea 
condiţiilor pentru reluarea tratative
lor, în scopul găsirii unei soluţii 
pentru problema vietnameză, adică 
asigurarea independenţei poporului 
vietnamez, a libertăţii lui şi a păcii 
în această parte a lumii, se sublinia
ză în încheierea declaraţiei.

Paris î l  (Agerpres). —- La apelul 
lansat de Partidul Comunist Francez 
şi de alte 48 de organizaţii de stingă 
din Franţa, zeci de mii de parizieni 
au participat miercuri seara la o de
monstraţie de protest împotriva es
caladării de către S.U.A, a războiului 
din Vietnam.

Agenţia France Presse informează 
că, în timpul demonstraţiei, aproxi
mativ 300 de persoane au fost reţi
nute de poliţie.

Manifestanţii, în rindul cărora se 
aflau numeroşi conducători ai parti
dului comunist, printre care secre
tarul general adjunct al P.C.F., 
Georges Marchais. Henri Krasucki, 
secretar al Biroului Confederal ai 
C.G.T., şi Andre Souguiere, secretar 
general al Mişcării pentru Pace, pur
tau pancarte pe care scria: „Opriţi 
bombardamentele, reluaţi negocie
rile!“.

Agenţia informează că la Toulouse, 
Bordeaux, Rennes şi Lyon, mii de 
manifestanţi şi-au afirmat sprijinul 
pentru poporul vietnamez.

Alger 11 (Agerpres). — Preşedin
tele Houari Boumediene a declarat, 
în legătură' cu, recentele măsuri a!e 
Administraţiei S.U.A privind minarea 
intrărilor în porturile R.D. Vietnam 
şi continuarea bombardamentelor a- 
supra căilor de comunicaţii, că „ex
tinderea şi intensificarea războiului 
asupra Vietnamului arată limpede e- 
şecul soluţiei căutate prin forţă şi 
reclamă din ce în ce mai imperios 
necesitatea unei soluţii conforme 
drepturilor şi aspiraţiilor popoarelor 
din această parte a lumii“.

Berlinul occidental 11 (Agerpres). 
— La apelul conducerii organizaţiilor 
de tineret ale Partidului Social-De
mocrat din Berlinul occidental, mii 
de tineri vest-berlinezi au participat 
ia un marş de protest împotriva noi
lor măsuri ale S.U.A. de escaladare 
a războiului din Vietnam, în  cen
trul oraşului, manifestanţii au orga
nizat un miting în sprijinul luptei 
poporului vietnamez şi a celorlalte 
popoare din Indochina.

Bonn 11 (Agerpres). — în nume
roase oraşe din R.F. a Germaniei con
tinuă acţiunile de protest împotriva 
măsurilor Administraţiei S.U.A. de 
escaladare a războiului din Vietnam. 
La Frankfurt, mii de persoane au 
participat la un mare marş de pro
test Poliţia a intervenit, operînd 
numeroase arestări.

Studenţii cunoscutelor centre uni
versitare Heidelberg şi Aachen au 
organizat, de asemenea, manifestaţii 
de protest, cerînd încetarea imediata 
a războiului dus de S.U.A.. in Viet
nam şi retragerea neîntârziată a tu
turor trupelor americane.

Stockholm 11 (Agerpres). —- în 
centrul Stockholmului a avut loc 
miercuri seara un mare miting de 
protest împotriva noilor acţiuni de 
escaladare a războiului din Indo
china ds către S.U.A. Au luat parte 
cîteva zeci de mii de persoane, care 
purtau pancarte, reclamînd retrage
rea necondiţionată a forţelor S.U.A. 
din Asia de sud-est, încetarea ime
diată a bombardamentelor şi a celor
lalte acte de război ale S.U.A. îm
potriva R.D. Vietnam, recunoaşterea 
de către Suedia a Guvernului Revo
luţionar Provizoriu al Republicii Viet
namului de Sud. Ambasadorul R.D. 
Vietnam la Stockholm, Nguyen Huu 
Ngo, a rostit un discurs.

Demonstraţii similare au avut loc 
îa.Malmoe, Göteborg, Lund şi în alte 
oraşe suedeze.

E v en im en tu l  
p e  sc u r t

•  LA RAMA, LÎNGĂ VARŞOVIA
a început joi un seminar interna
ţional studenţesc, consacrat unor 
probleme privind mişcarea de ti
neret şi studenţească în favoarea 
O.N.U. şi a securităţii europene, co
laborarea europeană în ocrotirea 
mediului înconjurător. Participă re
prezentanţi ai organizaţiilor de tine
ret şi studenţi din 20 de ţări euro
pene. Din Románia ia parte Dan 
Guină, student, preşedintele Consi
liului Asociaţiei Studenţeşti de l i  
Facultatea de drept din Bucureşti.

Lucrările seminarului se vor în
cheia la 14 mai.

•  UN COMENTARIU APĂRUT 
ÎN „OSSERVATORE DELLA DO- 
MENICA" exprimă speranţa că Bun
destagul va proceda la ratificarea 
tratatelor încheiate de R.F. a Ger
maniei cu U.R.S.S. şi Polonia. Rai
ner Barzel şi creşiin-democraţii — 
relevă autorul articolului, prof. Fe
derico Aîessandrini, — „ştiu prea 
bine că politica răsăriteană a guver
nului Brandt este realistă, că ea ţine 
seama de situaţia de fapt din Eu
ropa. Nu este mai puţin adevărat, 
se adaugă, că acceptarea de către 
Barzel a dialogului dezvăluie con
ştiinţa clară că refuzul ratificării 
n-ar fi lipsit de consecinţe pentru 
Germania federală".

•  LA BELGRAD, INFORMEAZĂ 
AGENŢIA TANIUG, au început lu
crările celei de-a 32-a şedinţe a 
Prezidiului Uniunii Comuniştilor din 
Iugoslavia. Pe ordinea de zi se află 
probleme privind situaţia politică şi 
economică actuală şi traducerea in 
viaţă a hotărîrilor celei de-a doua 
conferinţe a U.C.I. în domeniul po
liticii sociale.

Stane Dolanţ, secretar al Biroului 
Executiv al Prezidiului U.C.I., a 
prezentat raportul „Probleme politi
ce şi economice actuale“.

•  TOATE PARTIDELE POLITI
CE REPREZENTATE IN PARLA
MENTUL TURCIEI şi-au anunţat 
sprijinul pentru alcătuirea unui gu
vern condus de premierul desemnat 
Suad Hayri Urguplu, informează a- 
genţia France Presse. La sfîrşitul 
unei îndelungale şedinţe a Consiliu
lui său executiv, Partidul Dreptăţii 
(majoritar în parlament), condus de 
Suleyman Demire], şi-a făcut cunos
cută hotărîrea de a sprijini, în prin
cipiu, pe Suad Hayri Urguplu. O 
atitudine similară a adoptat şi Par
tidul Republican al Poporului, în 
ciuda disputelor interne manifesta
te cu ocazia unui recent congres 
extraordinar.

•  LA MONTREAL ŞI-A ÎNCE
PUT LUCRĂRILE A 19-.V CONFE
RINŢA MONETARA INTERNAŢIO
NALĂ, la care participă guverna
torii băncilor centrale şi alti experţi 
din 20 state occidentale. în dis
cursul inaugural, preşedintele reu
niunii, Felix Schulthess (Elveţia), a 
deplîns faptul că, la numai cinci 
luni de la nealinierea monedelor lor, 
ţările occidentale au de făcut din 
nou faţă incertitudinilor monetare.

Potrivit unor surse apropiate con
ferinţei, s-ar fi căzut de acord, în 
principiu, asupra lărgirii la 20 a 
aşa-numitului „Club al celor zece", 
care grupează, după cum se ştie, 
miniştrii de finanţe din principale
le state occidentale. Există, de ase
menea, un consens asupra necesită
ţii • menţinerii în actuala etapă, a 
rolului dolarului S.U.A. de princi
pală deviză comercială.
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J ANGAJEAZĂ PRIN CONCURS:
— 1 medic veterinar pentru funcţia de şef fermă

(creşterea porcilor) în localitatea Nocrich.

Concursul se va ţine în ziua de 20 mai a.c., iar ac-« 
tele necesare vor fi depuse la serviciul personal al •  
întreprinderii, pînă la data de 15 mai 1972. J
Salarizarea conform H.C.M. 914/1968. i
Condiţii de studii si vechime, conform Legii nr. t2' •
1 9 7 1 . :

Fabrica de b
Sibiu

ANGAJEAZĂ:
— tîmplari
— lăcătuşi mecanici întreţinere, 

categoriile 4—6
— zidari
— strungari
— electricieni
— muncitori necalificaţi.

Informaţii suplimentare la compartimentul personal- 
învăţămînt, str. Fabricii nr. 2.

întreprinderea 
Electromonta| Sibiu s

&ANGAJEAZĂ:
— muncitori necalificaţi, pentru cursul <le calificare 

P lăcătuş construcţii metalice.
£ Candidaţii trebuie să aibă domiciliul în oraşul Sibiu, 
ţ  sau în comunele din apropiere, cu posibilitate de a 

face naveta.
jjî Informaţii suplimentare se dau la sediul întreprinderii,

 ̂ str. Lector nr. 12, telefon 1 48 84.
ÎV .W A W A V .W W .V A V W /.V .V .W .V .V ^ V .'.V .V .V .V .’A V W .V '.

M IC A  P U B L IC IT A T E
VlND teren pentru construcţie casă. sir. Decebal 12, teleion 21310.

VÎND urgent presă de cărămidă, foarte bună. Avrig, str. Rinlui nr. 1.

VlND cărucior copil, stare foarte bună. Sibiu, str. N. Bălcescu 30, familia 
Săvulescu.

SCHIMB Sibiu locuinţă particulară, cu apartament. Calea Cisnădiei nr. 18.

REBAGÜA SI ADMINISTRAŢIA» Sibiu, sir. Octombrie ro su, nr, 2, fel. ni. 1 2810—ISO 67. î 81 83. Abonamentele f«o U  oficiile poştele, factorii poştali si difuzorîi di» întreprinderi şl Instltutll Tinirul întreprindere* poligrafic* Sibiu — 40 064


